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OAMENII MUNCII DIN JUDEŢUL NOSTRU 
DOVEDESC, PRIN REZULTATE,

CĂ SÍNT GOSPODARI DESTOINICI, EXIGENŢI!
care diminuarea resurselor energetice le exercită, 
cu atit mai mult cu cit participarea noastră la divi
ziunea internaţională a muncii creşte de la an la 
an. Politica larg vizionara şi profund ştiinţifică a 
conducerii partidului nostru a asigurat în acest do
meniu, de-a lungul ultimilor ani, realizări incontes
tabile. Cu toate acestea, pe fondul unor realităţi 
pe. care nu avem dreptul să le neglijăm — puter
nica dezvoltare a industriei şi agriculturii, impor
turile tot mai costisitoare de combustibili, diminua
rea propriilor resurse — se impune constatarea că 
datoria faţă de viitor, faţă de angajamentele noas
tre de mare perspectivă pe care ni le-am însuşit 
intr-un mod responsabil şi entuziast la ultima Con
ferinţă Naţională a partidului ne obligă pe toţi cei 
ce muncim, Ia fiecare loc de producţie să ne spo
rim grija şi exigenţa faţă de modul în care gos
podărim combustibilii, carburanţii, energia.

Sintern aşadar datori în uzine, în instituţii, pe 
şantiere, în transporturi, în căminele noastre, să 
gîndim şi să acţionăm în spiritul recentei Hotărîri 
a conducerii de partid cu fermitatea, cu tenacitatea 
c:e ' caracterizează oamenii care au purces la un 
drum lung, la. o acţiune de mare importanţă şi 
anvergură.

Nimic mal greşit decit să vedem în măsurile pe 
care le-am adoptat şi le vom adopta în unităţile 
noastre, o . acţiune temporară, de campanie, cu re-
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Oamenii .muncii, întreaga opinie publică din ţara 
noastră au primit cu larg interes şi deplină apro
bare Hotărîrea Comitetului Executiv al C.C. al 
P.C.R., în iegătură cu dezvoltarea energeticii şi mă
surile de economisire a combustibililor şi energiei 
electrice. Acest document de mare însemnătate a- 
părut într-o conjunctură internă şi internaţională 
care îi accentuează oportunitatea, reprezintă o ex
presie a grijii pe care conducerea partidului şi 
statului nostru a dovedit-o de mulţi ani pentru 
dezvoltarea şi utilizarea multilaterală a bazei ener
getice de materii prime, pentru sporirea în diferite 
forme posibile a puterii energetice a ţării.

„Foamea de energie“ — ameninţarea pe care o 
vînturau de o bună bucată de vreme mai mult 
sau mai puţin documentat gazetarii şi specialiştii 
in prognoze, a devenit o realitate. O realitate foarte 
incomodă — aşa cum o dovedeşte situaţia din 
multe state ale lumii — care readuce în prim-planul 
unor discuţii pînă acum mai mult academice şi ste
rile probleme de maximă stringenţă: dezechilibrarea 
balanţei energetice mondiale, exploatarea raţională 
a unor resursa care se dovedesc a fi limitate în 
timp. Aşa cum s-a dovedit, cele mai multe state 
au adoptat şi pregătesc măsuri indispensabile de 
economisire a energiei pentru limitarea consumu
rilor şi eliminarea risipei de materii prime, măsuri 
restrictive vizînd adeseori comodităţi cu care lu
mea s-a obişnuit dar Ia care trebuie să renunţe 

. dacă vrea să depăşească acest moment dificil.
întx-un asemenea context, ţara noastră nu poate 

face nici ea excepţie de la Influenţele negative pe

Un răspuns ferm, fundamentat 
pe măsuri concrete, de mare 

eficienţă
Reducerea consumurilor ' speci

fice de combustibil şi enengie e- 
lectrică, valorificarea superioară 
a acestor resurse de energie a 
devenit o problemă naţională, • o 
problemă a întregului nostru po
por. Antrenaţi într-o amplă acţiu
ne de închidere a oricărui „ro
binet“ de scurgere a energiei, oa
menii muncii, factorii de răspun
dere din fiecare sector de acti
vitate, din fiecare unitate econo
mică, stabilesc măsuri cu con
cretizări practice imediate, cit şl 
de viitor pentru raţionalizarea 
consumurilor de combustibil si 
energie electrică, de redimensio- 
nare a limitelor în care trebuie 
să se încadreze diferiţi consu
matori de energie.

Recenta Hotărîre a Comitetului 
Executiv al C.C.. al P.C.R., pre
vede o serie de sarcini pentru 
stabilirea de programe privind’ 
reducerea consumurilor de com
bustibil prin utilizarea judicioasă 
a resurselor existente, intensifica
rea cercetărilor în acest dome
niu, reducerea pierderilor, creşte
rea gradului de valorificare, eli
minarea din circuitul economic a 
agregatelor cu randament scăzut 
şi echiparea cu instalaţii tehno
logice moderne, care să asigure 
un. consum specific de combusti
bil şi energie cit mai redus, tn 
acest scop, organizaţiilor de 
partid, conducătorilor de insti
tuţii centrale, de întreprinderi le 
revin sarcini deosebite în vede
rea revizuirii normelor de ener
gie şi combustibil, de concreti
zare a unor măsuri care să ducă 
la o economisire a-acestei avuţii 
nationale.

întreprinderea metalurgică de

metale neferoase Copşa Mică 
este, prin specificul activităţii ei 
o mare consumatoare de com
bustibil •— gaz metan — cit si 
de energie electrică. Era deci, fi
resc să găsim aici o preocupare 
deosebită pentru elaborarea şi 
aplicarea unor măsuri de mare e- 
ficienţă în direcţia eliminării tu
turor posibilităţilor de irosire a 
gazului metan şi energiei elec
trice. Mai mult, este de aşteptat 
ca numărul mare de specialişti 
ce-şi desfăşoară aici activitatea 
să se orienteze spre descoperirea 
de noi procese tehnologice în 
vederea valorificării la maximum 
a tuturor resurselor ,de energie 
de care dispune întreprinderea. 
Investigaţiile noastre au fost deci 
îndreptate spre cunoaşterea aces
tor preocupări, fiind acum în mă
sură să enumerăm cîteva rezul
tate notabile.

Aici, în urma unor analize res
ponsabile, cu participarea tuturor 
factorilor de răspundere s-au sta
bilit o serie de măsuri care se 
vor materializa în sute de mii de 
kilowaţi oră energie electrică şi 
mii de tone combustibil conven
ţional economisiţi.

„Tn unele staţii de transfor
mare — ne spunea ing. Petru 
Arendt, din cadrul secţiei meca- 
Jio-energetice — sc lucra cu am
bii transformatori, încărcaţi doar 
în proporţie de 50 la sută. Am 
analizat această situaţie şi am 
constatat că de fapt este mai e-
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în  utilizarea autocam ioanelor proprietatea C.A.P.

Multe drumuri Jn g o t 
-  goluri la buget,

în economia
Cooperativele agricole dispun 

de un puternic parc de maşini 
şi tractoare proprietate proprie. 
Folosirea acestuia cu maximum 
de randament este nu numai o 
cerinţă a eficienţei producţiei 
materiale, dar şi o legitate a dez
voltării organismului social. 
„Criza" de combustibil şi ener
gie, prezenţă de prim-plan în 
viaţa economică mondială, ajunge 
mai greu în sectorul cooperatist 
al agriculturii. Cum adică — „a- 
junge mai greu?“ Bine. Pentru că 
aici există mai puţină aplecare 
sp re ... aplicarea strictă a nor
melor de consum, mai multă în
găduinţă faţă de abaterile de 
acest gen, considerate de subsi
diar faţă de . . .  problemele ma
jore aie producţiei. Cit de ero
nată şi păgubitoare este această 
optică o vădesc nu atît statisti
cile, cit mai ales „golurile" să
pate in buget de nesocotinţa fo
losirii oricum a autocamioanelor, 
tractoarelor şi alte maşini con
sumatoare de benzine, motorină, 
ulei ş.a.

„Cunoaştem faptul că nu în 
toate cooperativele agricole mij
loacele de transport sint folosite 
raţional, ne relatează Leopold 
Köbér — preşedintele U.J.C.A.P. 
Biroul Consiliului U.J.C.A.P. a 
analizat această problemă şi vom 
trece la aplicarea măsurilor sta
bilite. Şi anume, vom intensifica 
colaborarea cu cooperaţia de 
consum, in sensul că autocamioa
nele proprietate C.A.P. să nu mai 
vină în gol la Sibiu, ci să trans

porte ambalaje sau mărfuri pen
tru aprovizionarea satelor. Apoi, 
interzicem ieşirea din judeţ a au
tocamioanelor C.A.P. fără apro
barea noastră. Şi o ultimă pro
blemă — vom urmări mai îndea
proape raţionalizarea folosirii 
autocamioanelor. Adică acolo 
unde pot fi folosite atelajele — 
pentru transportul producţiei din 
cimp la magazii, Ia bazele de re
cepţie — să nu mai fie antre
nate' şi autocamioanele".

Cum se materializează în teren 
aceste idei?

C.A.P. Avrig dispune de 2 au
tocamioane şi 4 tractoare cu re
morci. Simbătă, 10 noiembrie, un 
autocamion a transportat la Si
biu ambalaje aie cooperaţiei de 
consum din Bradu, aducind apoi 
marfă. Celălalt autocamion a 
transportat ciment de Ia Raco- 
viţa la sectorul zootehnic. Trei 
tractoare au fost mobilizate la 
transportul cocenilor din cimp, la 
brigada condusă de Gheorghe 
Moldor, iar unul a fost angajat 
la transportat balast necesar rea
lizării investiţiilor In zootehnie.

„în general, autocamioanele 
noastre fac cam 40—50 la sută 
drumuri in goi, apreciază ingi
nerul Iiie Tărăşan, preşedintele 
unităţii. Cînd ne ducerii Ia Sibiu, 
după sămînţă, mergem cale de
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Uno din faţadele machetei 
modernului complex comer
cial aie cărui lucrări au în
ceput de curind în cartierul 

Hipodrom din Sibiu

Foto: FRED NUSS

S U B  C O N D U C E R E A  T O V A R Ă ŞU L U I  
N ICO LA E C E A U Ş E S C U  

C O N S F Ă T U IR E  LA C .C . A L  P . C . R .
In ziua de 14 noiembrie 1973 a 

avut. loc, sub conducerea tovarăşu
lui Nicolae Ceauşescu, secretar ge
neral al Partidului Comunist Român, 
consfătuirea cu primii secretari şi se
cretarii pentru problemele organiza
torice ai comitetelor judeţene de 
partid şi ai municipiului Bucureşti.

La consfătuire au luat parte to
varăşii Manea Mănescu, Paul Nic:u- 
lescu-Mizil, Gheorghe Pană, Gheor- 
ghe Rădulescu, Virgil Trolin. Ilié 
Verdeţ, Dumitru Popescu, Leonte 
Răutu, Cornel Burtică, Miron Con- 
stantinescu, Mihai Gere, Ştefan An
drei, cadre din aparatul Comitetului 
Central, din presa de partid.

Consfătuirea a avat ca scop ana
liza modului în care organele şi or
ganizaţiile de partid acţionează pen
tru realizarea programului elaborat 
de Congresul al X-lea şi Conferinţa 
Naţională, îşi îndeptinesc rolul con
ducător in unirea eforturilor între
gului popor în munca şi lupta pen
tru realizarea cincinalului înainte de 
termen, pentru transpunerea în viaţă 
a programului de înflorire econo* 
mico-socîală a patriei, pentru educa
ţia socialistă a maselor, precum şi 
modul în care sc preocupă de a- 
plicarea tn viaţă a ştiinţei condu
cerii societăţii socialiste, a contri

buţiei lor la îndeplinirea in cele mal 
bune condiţii a misiunii istorice ce 
revine Partidului Comunist Român 
în conducerea destinelor naţiunii 
noastre socialiste.

în cursul consfătuirii au luat cu- 
vintul tovarăşii Gheorghe Cioară, 
Vasile Vîlcu, Constantin Dăscălescu, 
Constantin Dumitrescu, Livin Dur
ban, Gheorghe Tănase, Iosif Banc, 
Sîmion Dobrovici, Ion Dincă, Con
stantin Drăgan, Ferdinand Nagy, Pe
tre Blajovici.

Participanţii la discuţii au expus 
experienţa organizaţiilor judeţene 
respective în organizarea activităţii 
pentru îndeplinirea marilor sarcini 
ce stau in faţa partidului şi popo
rului nostru pentru accelerarea dez
voltării economiei naţionale, pentru 
creşterea eficienţei întregii producţii 
de bunuri materiale, pentru spori
rea continuă a avuţiei naţionale.

Au fost scoase în relief o serie 
de aspecte legate de stilul şi meto
dele de muncă ale organelor şi or
ganizaţiilor de partid în îndeplini
rea sarcinilor care le stau în faţă, 
de întărirea continuă a legăturii a- 
cestora cu masele de oameni ai 
muncii pentru soluţionarea tot mai 
competentă şi mai eficientă a pro
blemelor complexe ridicate de îna
intarea ţării noastre pe calea fău

ririi societăţii socialiste multilateral 
dezvoltate.

Vorbitorii au arătat realizările re
marcabile obţinute de oamenii mun
cii in îndeplinirea planului pe 1973, 
precum şi pe primii trei ani ai cin
cinalului, avintul cu care muncito
rii, inginerii, tehnicienii, din tonte 
sectoarele producţiei materiale, ac
ţionează pentru îndeplinirea angaja
mentelor de a realiza cincinalul 
înainte de termen; de asemenea, au 
fost reliefate rezervele pentru obţi
nerea de noi succese în dezvoltarea 
in ritm susţinut a economiei naţio
nale.

Vorbitorii au exprimat angajamen
tul organizaţiilor de partid, al co
muniştilor de a îmbunătăţi continuu 
activitatea de partid, de a munci cu 
pasiune şi perseverenţă pentru a da 
viaţă măreţelor obiective stabilite 
de Congresul al X-lea şi de Confe
rinţa Naţională ale P.C.R., pentru a 
asigura îndeplinirea planului cinci
nal înainte de termen, ridicarea con
tinuă a nivelului de viaţă material 
şi spiritual al întregului nostru po
por.

In încheierea consfătuirii, a luat 
cuvintul tovarăşul Nicolae Ceauşescu, 
secretarul general al Partidului Co
munist Român, care a făcut o ampla 
expunere, ce va fi dată publicităţii.

Spaţii cu destinaţie productivă 
în care încă nu se 

realizează producţia î
Utilizarea integrală a capacităţilor 

de producţie, folosirea la maximum 
a suprafeţelor în care pot fi mon
tate utilaje şi în care se poate des
făşura o activitate de producţie sínt 
obiective asupra cărora în repetate 
rinduri s-a atras atenţia de către 
conducerea de partid. în acest scop, 
colectivele de muncă clin întreprin
derile industriale ale judeţului nos
tru, sub îndrumarea organelor şi or
ganizaţiilor de partid au desfăşu
rat o neobosită muncă pentru desco
perirea şi valorificarea tuturor su
prafeţelor de producţie disponibile. 
Avem destule exemple de întreprin
deri, care, renunţînd la importante 
fonduri de investiţii pentru con
strucţii de spaţii industriale, au a- 
chiziţionat utilaje sau le-au confec
ţionat prin autoutilare, montîndu-le 
în spaţiile existente.

Există însă şi un revers al situa
ţiei mai sus amintite. Asupra acestui 
aspect ne-am propus să insistăm în 
cele ce urmează.

In luna mai a.c. s-a făcut un con
trol pentru depistarea suprafeţelor 
şi spaţiilor industriale nefolosite. La 
un număr de cinci întreprinderi: 
„Independenta“, I.P.A.S., I.U.P.S. clin 
Sibiu, „Emailul roşu" şi „Automeca- 
nica" din Mediaş, au apărut spaţii 
nefolosite însumînd 3 799 m p. Ca 
urmare s-au stabilit măsuri pentru 
utilizarea acestora în scopuri pro

ductive, cu termene şi responsabili
tăţi precise.

Recent s-a revenit pe această te
mă, urmărindu-se în analizele efec
tuate modul în care s-au dus la în
deplinire măsurile stabilite privind 
utilizarea spaţiilor nefolosite, identi
ficarea de noi spetii nefolosite cit 
şi corelarea achiziţiei utilajelor teh
nologice cu data creării condiţiilor 
de montaj.

Care sínt constatările? în primul 
rinei trebuie remarcat faptul că în
treprinderile n-au dus Ia îndeplinire 
recomandările făcute de organele de 
control, spatiile nefolos .̂te menţinin- 
dü-se aproape Ia acelaşi nivel şi în 
prezent—'2722m p. Din acest punct 
de vedere ia „Independenţa“ se de
ţine „recordul". în luna mai s-au 
depistat ca suprafaţă neutilizată pes
te 2 327 iu p. Faptul că în prezent 
mai sínt încă 2 180 m p demonstrea
ză lipsa de răspundere cu care s-a 
acţionat pentru materializarea unor 
măsuri stabilite de înşişi factorii de 
răspundere din întreprindere. Con
form programărilor, pînă la finele 
lunii iunie a.c. trebuiau să intre în 
circuitul productiv 1 247 m p, iar 
pînă Ia 30 septembrie alţi 1 080 m p. 
Realitatea este însă cea arătată mai 
sus, ia. care se pot adăuga şi cîteva 
precizări. în general suprafeţele ne
folosite se găsesc în construcţiile 
noi, dar pentru care nu au sosit în

totalitate utilajele. De exemplu, âu 
rămas nefolositi 900 m p la hala de 
unelte pneumatice si hidropneuma- 
tice, deşi această construcţie a fost 
dată pentru exploatare încă din mar
tie 1972. Aici urmează să fie mon
tat un stand de probă. Cînd? El tre
buia să se achiziţioneze de mult.

De anul trecut există o suprafaţă 
disponibilă de 300 mp în hala de 
lanţuri cu role, iar de la începutul 
acestui an stă nefolosită o altă su
prafaţă de 980 mp în hala de uti
laje tehnologice complexe. Motivul 
este acelaşi — nu s-au achiziţionat ia 
timp utilajele necesare: strunguri 
revolver, maşină de rectificat, maşi
nă de alezat şt frezat adine, procu
rate din ţară, strunguri automate 
multiax din import etc.

La I.P.A.S., stau nefolosite supra
feţe însumînd 300 m p îti hala amor
tizor, datorită necorelării contrac
tării utilajelor cu graficele de exe
cuţie.

De asemenea, întreprinderea „Ema
ilul roşu", dispune de o suprafaţă 
nefolosită de 172 ni p încă din luna 
mai. Suprafaţa este destinată pentru 
două prese de transfer confecţionate 
de întreprindere şi care vor fi ter
minate doar în trimestrul II 1974 (?!).

Şi o altă situaţie. în multe între
prinderi se află în curs de construc
ţie o serie de suprafeţe de produc
ţie, la care' se pot executa montaje 
de utilaje, dar acestea nu sínt încă 
achiziţionate. Apare deci acest fe
nomen des întîlnit: de necorelare .a 
termenelor de montaj prevăzute în 
graficele de execuţie a lucrărilor de 
investiţii cu cele de achiziţii ale uti
lajelor contractate. Să exemplificăm. 
La I.P.A.S. sínt în construcţie su
prafeţe de producţie ce însumează 
9 674 m p. Stadiul de execuţie asi
gura încă din luna mai a.c. începe
rea montajului. Nu s-a făcut însă 
nimic pînă în prezent. Această si
tuaţie este justificată în două feluri, 
în primul rînd este vorba de nepri- 
mirea unor utilaje printre care 17 
strungari normale, 3 strunguri re
volver, 3 strunguri automate, 7 ma- 
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Iniţiativă
O idee excelentă, aceea de a 

se deschide un magazin de încăl
ţăminte cu produse realizate îh 
unităţile economice dé profil din 
judeţ („8 Mai“ — Mediaş, „13 
Decembrie“ Sibiu, F.I.P. — 
Agnita) cunoscut fiind faptul că 
acestea sínt foarte căutate da
torita calităţii şi bunului gust cu 
care sínt executate.

O idee, am spus, excelentă 
care doar parţial s-a materiali
zat ieri: în cadrul magazinului 
„Căprioara" (Piaţa Republicii) in 
două vitrine au fost expuse spre

e x c e le n tă
vînzare respectivele produse. Ini
ţiativa s-a inaugurat în prezenţa 
organelor comerciale locale şi a 
reprezentanţilor celor trei între
prinderi. Cu acest prilej a fost 
scos Sn evidenţă faptul că gama 
sortimentală este prea săracă, 
stabilindu-se cîteva măsuri con
crete pentru ca acest magazin să 
devină cu adevărat reprezentativ 
în comerţul sibian de profil.

în cel mai scurt timp cumpă
rătorii vor găsi aici cele mai va
riate modele de încălţăminte pro
duse in judeţul nostru.

Există formalism şi in... 
prepararea nutreţurilor ?

iată o întrebare aparent descum
pănitoare. Poate fi vorba de forma
lism chiar în sfera concretă a tocă- 
rii, melasării şi amestecului nutreţu
rilor? Este cunoscut faptul că am 
intrat in sezonul activ al îmbunătă
ţirii alimentaţiei animalelor. în fie
care unitate trebuie să se acţioneze 
hotărît în acest sens. Mai ales în 
acest ah există asigurate condiţii 
optime pentru demararea viguroasă 
a acţiunii. Conferinţa organizaţiei 
judeţene de partid, prin Hotărîrea a- 
doptata, a trasat sarcini concrete 
organelor şi organizaţiilor de partid, 
organelor agricole judeţene, tuturor 
unităţilor agricole, pentru îmbunătă
ţirea substanţială, încă din acest an, 
a condiţiilor de furajare a animale
lor. „Pentru îmbunătăţirea procesu
lui de producţie, reducerea necesa
rului de braţe de muncă în zooteh
nie şi mărirea eficienţei economice, 
se vor stabili pînă la 30 martie 1973 
soluţii tehnice Care să asigure creş
terea gradului de mecanizare a lu
crărilor în zootehnie, iar în acest an 
se vor înfiinţa bucătării furajere în 
toate C.A.P.-nrîIe“, se spune în Ho- 
tărîre.

Datorită acumulării unor lipsuri 
organizatorice, în. acest an în. unele 
unităţi producţia animalieră este 
scăzuta. Indicatorii planificaţi atît 
Ia reproducţie cit şi 'Ia producţia 
inariă au rămas doar în dosare. Re
alizările de pînă acum în unele 
C.A.P. sínt insignifiante: 1—2 1 lapte 
zilnic de ta fiecare vacă furajată.

„Şi totuşi, în acest an s-au strins 
furaje în cantităţi îndestulătoare. 
Dacă s-ar acţiona hotărît pentru 
prepararea acestora înainte da ac»:. 
darea tainurilor producţiile obţinu-1

te ar fi mai mari, eficienţa economi
că a activităţii în zootehnie ar spori.

Cc sc întreprinde concret la nive
lul comitetelor comunale de partid, 
al consiliului de conducere şi al 
conducerii fermelor pentru materiali
zarea Hotărîrii Conferinţei organiza
ţiei judeţene de partid?

Primarul comunei Racoviţa, loan 
Bălan, secretarul comitetului comu
nal de partid, ne relatează că în co
operativa agricolă de aici sínt crea
te toate condiţiile pentru prepararea 
nutreţurilor şi îmbunătăţirea alimen
taţiei animalelor.

Aparent, aşa stau lucrurile. Uni
tatea dispune de o clădire care ar 
putea fi. bucătărie furajeră, de două 
tocători — pentru grosiere şi pen
tru suculente, de o moară cu cioca
ne. Există şi o echipă de furajare, 
formată din patru cooperatori care 
îşi fac, de bine, de rău, datoria. 
Nici cu furajele nu stă rău unitatea. 
După cum afirmă Iosif Olaru, pre
şedintele C.A.P., aici există 600 tone 
coceni, 240 tone de paie, 1 000 tono 
fînuri, 100 tone sfeclă furajeră, 300 
tone porumb siloz. Cantităţi suficien
te, după cum afirmă conducerea u- 
nităţii, pentru efectivele existente: 
676 bovine, din care 359 vaci şi ju
ninci, 2 100 ovine.

Avînd în vedere faptul că baza 
materială — amintită — pentru pre
pararea nutreţurilor exista şi în iar
na trecută, este normal să credem 
că. producţiile obţinute la Racoviţa 
sîrţt ia înălţime. Altfel cum se ma
terializează îmbunătăţirea alimenta
ţiei animalelor? în pofida acestei e- 
lementare logici, realitatea de la Ra- 
«ovifca distonează cu planificările, rn 
prevederile. Pînă în prezent, indica

torul anual planificat la producţie 
marfă de lapte de vacă,a fost reali
zat în proporţie de numai 50 ia su
tă!!

Nici efectivele planificate iniţial 
nu se vor realiza. Şi asta pentru că 
în anul viitor aici vor fi doar 450 
bovine, din care 400 vaci şi juninci. 
Jocul acesta, de-a profilările şi de-a 
planificările, se pare că a devenit 
o practică a organelor agricole ju
deţene. Numai că această orientare 
aleatorie este păgubitoare: Ia Raco
viţa se va înregistra un minus de 
aproape 200 bovine faţă de planul 
anual de producţie aprobat de adu
narea generală. Unde este responsa
bilitatea celor care trebuie să răs
pundă de îndeplinirea planului eco
nomic de stat?

Conducerea unităţii explică pro
ducţiile submediocre realizate acum 
prin existenta în Şeptel a unor ani
male bătrîne, tarate. Se tac eforturi 
pentru reîmprospătarea efectivelor. 
In acest sens, au fost procurate 153 
juninci gestante din rasa Brună de 
Maramureş. De ce numai în acest 
an? Ce a împiedicat conducerea uni
tăţii să acţioneze în această direcţie 
în anii trecuţi? Iată întrebări la care 
un singur răspuns este valabil: iner
ţia de gîndire! Şi se mai ridică o 
problemă de fond la Racoviţa. An 
de an aici producţiile planificate de 
lapte de vacă nu au fost realizate . 
„Aici înainte cine tinea vacă era con
siderat slab gospodar, afirmă Ion

(Continuare in pag. a IV-a) 

GH. GUÄD1NARU
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Lumini de noiembrie
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•  Codul muncii nu 
specifică noţiunea de
„transfer temporar“ 
tovarăşe Mihai Schul
ler (Axente Sever); 
credem că este vorba 
de o delegare sau o 
detaşare. Dacă vă a- 
flaţi în una din aces
te două situaţii, aveţi 
dreptul, conform ar
ticolului 68 din Co
dul muncii, la „plata 
cheltuielilor de trans
port şi de cazare, 
precum şi la o in
demnizaţie în condi
ţiile prevăzute de le
ge“. H.C.M. nr. 822/ 
1959 (cu modificările 
ulterioare) este actul 
normativ care regle
mentează aceste drep
turi, în funcţie de 
distanţa dintre loca
litatea unde se lu
crează în mod obiş- 
nuit şi locul delegării 
sau detaşării şi în 
funcţie de mijlocul de 
transport.

•  In cazul relatat 
de dv„ tovarăşe Ni- 
colae Balea (Cisnă- 
die), pot fi mai mul
te situaţii. Dacă ma
ma prirnului copil 
este încadrată în 
muncă şi primeşte a-

locaţia pentru el. de 
la unitatea unde lu
crează, nu se poate 
include în rangul II 
cel de-al doilea copil 
al dv., chiar dacă plă
tiţi pensie de Întreţi
nere; în cazul că dv. 
sînteţi beneficiarul a- 
locaţiei de stat şi 
pentru primul copil 
(chiar' dacă se trimi
te de unitatea unde 
munciţi direct ma
mei), cel de-al doilea 
copil este încadrat în 
rangul II. Decretul 
285/1960 (cu modifi
cările ulterioare) pre
vede că drepturile la 
alocaţia de stat pen
tru copii neîncasale 
pot fi acordate re
troactiv pentru cel 
mult 12 luni de la 
data cind au fost 
pretinse.

•  Conform preve
derilor art. 72 din 
Codul muncii, stima
tă tovarăşe I. Milanu 
(Sibiu), perioada cît 
o persoană, care a 
fost încadrată în 
muncă, îşi satisface 
serviciul militar, in
tră în calculul vechi
mii neîntrerupte în 
aceeaşi unitate, cu

condiţia ca cel în 
cauză sa revină la 
locul de muncă în 
termen de 15 zile de 
la satisfacerea servi
ciului militar.

•  La cele solicitate 
de dv., tovarăşi loan 
Moldovan şi Petru 
Schorveth (Copşa Mi
că), răspuhsul este 
următorul. Pentru u- 
nităţile încadrate în 
nivelul A (de văzut 
în care nivel se în
cadrează întreprinde
rea în care sînteţi 
angajaţi) salariul ta
rifar orar pentru ca
tegoria II/2 este de 
9,05 lei, iar pentru 
cele de nivelul B, de 
8,50 lei; pentru cate
goria I1I/T la unităţi
le de nivelul A sala
riul orar este de 
8,00 lei, iar la nivel 
B de 7,40 lei. La ma
caralele de pînă la 5 
tone, cum sint şi cele 
pe care lucraţi dv., 
nu se acordă spor, 
chiar dacă se execu
tă munca şi de con
ducător de autovehi
cul şi de macaragiu.

TEODOR OPREAN
consilier juridic

n o te
Mult zgomot 
pentru nimic

In imobilul din str. Timotei Po- 
povici nr. 10, mai multe familii 
locuiau pînă nu de mult în pace 
şi înţelegere. Dar într-o zi a lunii 
august a.c. s-a stricat hidroforul. 
Atunci, locatarii de la etajul al 
doilea — fiindcă apa nu mai a- 
jungea pînă la ei au refuzat 
să plătească taxele spre a-i face 
pe cei de jos să sufere şi ei 
(fiindcă apa este oprită în caz 
de neachitare). Ceartă, gălăgie, 
reclamaţii ş i . . .  lucrurile, apa
rent, s-au liniştit. Apoi însă at
mosfera a devenit din nou „in
suportabilă“, Pavel Nireanu con- 
tinuînd să consume apă fără a 
plăti. Şi, de trei luni, vecinul 
său — de la demisol — Gheor- 
ghe Pinciu, pentru a avea ce 
bea şi cu ce se spăla cînd vine 
de Ia lucru, achită taxele şi pen
tru P. N.l Şi din nou discuţii, 
învinuiri, acuze ş i . .. nervi. Pen
tru ce? Pentru un fapt mărunt 
care ar fi putut fi rezolvat în 
cîteva minute dacă cei în cauză 
ar fi dat dovadă de mai multă 
răbdare şi înţelegere.

Păcat de timpul şi energia iro
site pentru astfel de fleacuri.

„Angajaţii” 
lui D. Bucur...
Dumitru Bucur este conducă

tor auto al autobuzului care cir
culă pe ruta Sibiu—Ruşi. într-o 
zi, fiind la volanul autobuzului 
31-Sb-1258, i-a „transformat" pe 
unii din călători în controlori de 
bilete şi abonamente, pentru a 
scăpa de-o grijă. Bineînţeles că 
aceştia, necunoscîndu-şi atribm 
ţiile, au dat naştere la nemulţu
miri. Unde mai pui că pentru 
D. B. aceasta a devenit o prac
tică obişnuită, dar păgubitoare 
pentru călători, cărora nu o dată 
Ie sínt- perforate greşit abona
mentele, ceea ce dă naştere la 
neînţelegeri şi încurcături.

N-ar fi rău ca, în cît mai scurt 
timp, conducerea Autogării Sibiu 
să-i atragă atenţia lui D. B. asu
pra modului cum trebuie să-şi 
îndeplinească atribuţiile.

Brutărie cu... 
program redus
Ea Vurpăr se află o brutărie 

mare, însă oamenii de-acolo rar 
beneficiază de serviciile ei. Cel 
mai adesea sínt siliţi a-şi aduce 
pîinea de la Sibiu sau, în cel 
mai bun caz, de la Roşia. Bru
tarul Mateoi are pe buze nu
mai . . .  miere şi scuze: astăzi nu 
el trebuie să distribuie pîinea, 
mîine, n-a făcut-o că n-are droj
die, poimîine, n-are făină, răs- 
poimîine n-are apă că s-a de
fectat pompa...

Aşa că din şase zile lucrătoare, 
practic cam în două locuitorii 
Vurpărului se aprovizionează de 
la brutăria lor. Dar, nu o dată 
se întîmplă ca brutarul Mateoi 
să aibă cîte-o cumetrie unde se 
lasă cu . . .  rachiuri şi-atunci nu
mai de plămădit nu-i arde!

In această situaţie există două 
soluţii: ori este adus pe calea 
cea dreaptă năbădăiosul brutar, 
ori se renunţă la el. Odată pen 
tru totdeauna.

E bună ţuica 
de pere dar...
Tot Ia- Vurpăr, la ferma nr. 6 

pomicolă — aparţinînd de I.A.S. 
Cisnădie — stau zeci de tone 
de pere. Stau şi aşteaptă ca to
varăşii de la I.L.F. să vină, să 
le ia şi să le ofere cumpărători
lor. Dar fiindcă aceştia întîrzie 
să-şi facă apariţia, perele, fără 
voia lor, au început să s e . . 
strice. Aşa că, tot fără voia lor, 
în loc să ajungă pe mesele oa
menilor sub forma lor naturală, 
vor ajunge în starea lichidă de 
rachiu. Şi nu e rău rachiul de 
pere, dar nu prea le vine la so
coteală celor din Vurpăr să-l bea 
in astfel de condiţii. Ce-i de fă

D. IONAŞCU

Din programul de activităţi al Casei 
de cultură a tineretului din Sibiu

•  Elevii liceelor teoretice din Si
biu desfăşoară o susţinută activitate 
în cadrul societăţii ştiinţifice a ele
vilor. Săptămîna aceasta include 
şedinţa secţiei de chimie, care a a- 
vut loc luni, precum şi şedinţa sec
ţiei de fizică, ce va avea loc vineri 
la orele 18. Participarea elevilor în 
număr mare, confirmă interesul de 
care se bucură această formă de 
activitate în rîndul celor ce vor con
stitui schimbul de mîine.

•  Ieri, la Politclub, tovarăşul loan 
Titus Perşoiu a prezentat expunerea 
cu tema „America latină — prezent 
şi perspectivă". Punînd o problemă 
de actualitate, expunerea s-a bucurat

de o deosebită atenţie din partea ti
nerilor prezenţi. Azi, la orele 18, în 
cadrul ciclului Omul, societatea şi 
valorile, acelaşi lector expune tema 
Idealul etic socialist şi rolul său în 
făurirea societăţii socialiste multila
teral dezvoltate . Sínt invitaţi elevi, 
studenţi şi tineri din întreprinderile 
sibiene.

•  O problemă de mare actualita
te în viaţa municipiului nostru o 
constituie dezvoltarea în perspecti
vă a învăţămîntului superior în cel 
mai tînăr centru universitar al ţării. 
Intîlnirea conf. univ. loan Vesa, de
canul facultăţii de istorie şi filologie

cu elevi şi studenţi din municipiu, 
care va avea loc mîine, vineri, 16 
nov. a.c., la ora 17, va prilejui un 
interesant schimb de opinii referitor 
la prezentul şi viitorul facultăţilor 
sibiene.

•  Sîmbătă, 17 noiembrie a.c., la 
ora 10, Casa de cultură va găzdui 
o întîlnire a elevilor claselor a VIII-a 
de la Şcoala generală nr. 5 cu mun
citorii fruntaşi de la I.P.A.S. Intîlni- 
rea se înscrie în cadrul activităţilor 
de orientare profesională a celor ca
re in curind vor trebui să-şi aleagă 
o profesiune.

DOINA MORAR

Ample
manifestări

culturale
pioniereşti

Joi, 15 noiembrie a.c. pentru 
cîteva ore, Casa de cultură a sin
dicatelor va fi gazda unei ample 
manifestări culturale pioniereşti. 
„Cravatele roşii“ sibiene vor pre
zenta un spectacol care atrage 
atenţia prin varietate şi bogăţia 
modalităţilor de prezentare. îşi 
vor da concursul taraful Casei 
pionierilor din Sibiu, soliştii, co
rul de cameră al Şcolii generale 
nr. 15, orchestra de coarde a Li
ceului de muzică şi arte plastice, 
formaţia de muzicuţe a Şcolii ge
nerale din Săcel, fanfara Casei 
pionierilor din Cisnădie, formaţia 
de dansuri populare germane a 
pionierilor din Cristian, formaţia 
de dansuri populare româneşti 
din Blăjel.

Spectacolul va reuni elemente 
artistice talentate din rîndul pio
nierilor din judeţul Sibiu, care 
vor evolua nu numai în faţa co
legilor şi spectatorilor sibieni dar 
şi în faţa camerelor de televi
ziune. Sperăm că prezenţa repor 
terilor televiziunii, deşi va am
plifica emoţia tinerilor artişti, va 
onora un spectacol reuşit, un sa 
lut pe care „cravatele roşii" si 
biene îl transmit colegilor lor din 
întreaga ţară.

DOINA MÚTU

LCa dispoziţia dv.

m
CINEMA

SIBIU: PACEA:
O afacere pe 

cinste (orele 9,00; 11,30; 14,00; 16,30; 
19 00; 21,00); ARTA: Infailibilul Raf
fles (orele 10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 
18,30; 20,30); TINERETULUI: Solaris, 
seriile I şi II (orele 9,00; 12,30; 
16,00; 19,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Urmărire 
la Amsterdam (orele 9,00; 11,15;
14.00; 16,30; 19,00; 21,15); TINERE
TULUI: Amintiri din copilărie (orele 
10,00; 16,30; 18,30; 20,30).

CISNĂDIE: POPULAR: Şapte zile 
(orele 11,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Aventurile lui Babuşcă (orele 18,00 
şi 20,00).

COPŞA MICĂ: POPULAR: Bine- 
cuvîntaţi animalele şi copiii (orele 
17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Ciprian Porum- 
bescu, seriile I şi II (orele 17,00 şî 
20,00).

BAZNA-RÄI: In trecere prin Mos
cova (orele 17,00 şi 19,00).

APOI DU DE SUS: 23 AUGUST: 
Vara bărbaţilor (oţele 17,00 şi 19,00).

Seară pentru tineret. 20,10 — 
Turneul emblemelor. 21,00 — An
chetă. 21,17 — Olimpiada strun-
găriţelor. 21,23 — Strada Mare — 
telefoileton. 21,30 — Tele-top '73. 
22,15 — 24 de ore.

© CĂRŢI NOI
Tudor Arghezi: E- 

minescu. Editura Mi
hai Eminescu; Romulus Guga: Săr
bători fericite. Roman. Editura Car
tea românească; Ulrich Brăker: 
Bietul om din Tockenburg. Editura 
Univers; Sidney Geist: Brîncuşi. Un 
studiu asupra sculpturii. Editura Me
ridiane; C. Florescu, D. Patriche: 
Prospectarea pieţei. Editura ştiinţi
fică; * * *: Desen tehnic industrial 
(Standarde şi comentarii). Edituia 
tehnică.

CONFERINŢE

TELEVIZIUNE
9,00 — Curs 

de limbă engleză. 
9,30 — Curs de limbă germană.
10.00 _ Telex. 10,05 — Cărţi şl
idei (reluare). 10,25 — Publici
tate. 10,30 — Telecinemateca (re
luare). 12,00 — Telejurnal. 16,00—
17.00 — Teleşcoală. Album. Buri- 
dava. Botanică (clasa a V-a). E- 
lectrotehnică. Semne convenţio
nale. Ştiinţe sociale. 17,30 — E- 
misiune în limba maghiară. 18,30
— Telex. 18,35 — Din ţările so
cialiste. 18,45 — Universitatea
T.V. 19,20 — 1001 de seri. 19,30
— Telejurnal. 20,00 — Cîntecul
săptămînii. 20,05 — Publicitate.

JL
I In seria de confe

rinţe organizate la 
Casa de cultură a sindicatelor din 
municipiul Sibiu, astăzi, la ora 18, 
în sala „Studio" lectorul universitar 
A. Hudiţeanu va vorbi despre: Pro
bleme ale societăţii socialiste multi
lateral dezvoltate.

Centrul meteorologic Sibiu comu
nică: vreme schimbătoare cu cerul 
mai mult noros. Local va ploua 
slab. Vîntul va sufla slab pînă la 
potrivit din sectorul vestic. Tempe
raturile minime vor fi cuprinse în
tre 2 şi 4 grade, iar cele maxime 
vor oscila între 6 şi 8 grade.

Semnalări—răspunsuri (Pe tema d e se r v ir ii)
•  De cîtva timp autobuzele de pe tra

seele 5 şi 27 circulă defectuos. Iată cî
teva exemple mai recente. In 5 noiem
brie autobuzul 27, care trebuia să plece 
din Poplaca la ora 6,30 n-a mai ve
nit pentru că era defect, iar auto
buzul 5, în loc să plece de la cap 
de linie (Calea Poplăcii) la ora 7 şi 
5' a întîrziat 20'. Consecinţele? O

Plan ca la centru, 
comerţ ca la periferie

Pe peronul staţiei 
C.F.R. Sibiu se găseş
te amplasată o bara
că O.J.T. în care, în 
afară de ţigări, ceva 
produse zaharoase şi 
de patiserie, nu se 
mai găseşte nimic. 
Deci, practic, călăto
rul care ar dori să-şi 
cumpere ceva mai 
substanţial de mînca- 
re, trebuie să-şi pri
mejduiască viaţa iă- 
cind slalom printre 
linii şi garniturile 
trenurilor trase la 
peron, sau să rişte să 
piardă trenul datori
tă aglomeraţiei pe 
care o găseşte in 
permanenţă Ia bufe
tul din incinta sta
ţiei.

Soluţia ar fi foarte 
simplă dacă s-ar gă
si şi oameni care să 
o pună în practică. 
Restaurantul gării are 
două cărucioare care 
se încălzesc electric 
şi care s-au răcit

stînd de atîta amar 
de vreme nefolosite. 
Amplasarea acestora 
lingă gheretă şi apro
vizionarea lor cu pro
duse ‘ preparate in 
bucătăria restauran
tului, proaspete şi 
calde, care să fie o- 
ferite călătorilor de 
pe peron, sau din 
tren, ar fi o treabă 
bună.

Pînă în prezent, 
însă, nici măcar în 
restaurantul de cate
goria I, aflat Ia eta
jul staţiei, nu s-a fă
cut mare lucru pen
tru ca treaba să nu... 
scîrţîie. Scîrtîie liftul 
cu care se transpor
tă mîncărurile de ia 
bucătărie şi bubuie, 
la pornire şi oprire, 
de-ţi vine să iei cîm- 
pii, nu trenul. Strigă
tele ospătarilor aju
tate de cutia metali
că a liftului ajung 
jos reverberate, de 
nu mai înţelege bie
tul bucătar ce i s-a

comandat. Şi de a- 
ceea cere repetarea 
comenzii. Asta pentru 
fiecare cotlet, mic, 
ciorbă, sau alt pre
parat.

In localul proaspăt 
zugrăvit pereţii s-au 
afumat deja, perdele
le noi atîrnă grele 
de fum. Fumul de ţi
gară amestecat cu 
miresmele de bucătă
rie şi cu fumul de la 
grătare ce trece prin 
casa liftului ca prin- 
tr-un aspirator, plu
teşte în aer dîndu-ţi 
ameţeli şi dureri de 
cap. Locaşul ventila
torului stă gol, cu fi
rele electrice atîrna- 
te, cerîndu-şi, parcă; 
dreptul la existenţă.

Numai conducerea 
O.J.T. nu vede, nu 
miroase, nu aude . . .  
Aude numai că pla
nul s-a făcut, s-a de
păşit şi basta. Restul 
nu mai contează.

GEORGE CIOBANU

„13 Decembrie" Sibiu. In imagine: creatorii de modele Kurt Werner (stin
gă) şi Helmuth Roth -  specialişti in imprimări pe produse prin sistemul

serigrafie.

A cţiun i cu ltu ra le
Duminică, locuitorii comunei Şeica 

Mare au participat la noi şi intere
sante acţiuni culturale — după cum 
ne informează corespondenta noas
tră, bibliotecara comunală S. Lupea- 
nu. In cadrul propice organizării 
unui asemenea moment literar, al 
bibliotecii din comună, s-a desfăşu
rat, cu sprijinul învăţătoarei Maria 
Albu, un concurs „Cine ştie, răspun
de!“ cu tema „Recunoaşteţi perso
najul?“ Din cele patru grupe parti
cipante, cîştigătoare a fost declarată 
cea condusă de loan Cuciureanu.

In aceeaşi zi pe scena căminului 
cultural comunal a avut loc spec
tacolul brigăzii artistice intitulat „La 
ţintă", spectacol care s-a remarcat 
printr-un ridicat nivel artistic şi un 
real succes, datorat în mare parte 
talentului interpretativ şi pregătirii 
Doinei Angheiină, Măriei Albu şi 
Marcelei Cîrlan.

MICA PUBLICITATE
•  PIERDUT cal murg închis, des- 

potcovit, 10 noiembrie, Răşinari. A- 
dresaţi Răşinari 132, Martin Nicoiae. 
Recompensă.

•  PIERDUT legitimaţie nr. 293, e- 
liberată de Libertatea Sibiu pe nu
mele Dragomir Paraschiva. O declar 
nulă.

•  PIERDUT contract O.CX.P.P. pe 
numele Achim Florea şi Elena. îi 
declar nul.

•  CUMPĂR sau preiau apartament 
vilă sau bloc. etaj 1—II, 3 camere, j 
coníort I. Ofer spaţiu centrai. Tele- î 
fon 7 20 25, orele 16—18.

•  CUMPĂR cărucior pentru inva- j
lid. Str. Tribunei nr. 20, Suciu Fio- I 
rica. I

Nici nu s-au stins ecourile volu
mului său Primăvară, focuri şi 
gloanţe, cînd librăriile propun con
ştiinţei publice o nouă carte de 
Paul Constant: Volburi peste
veacuri. înainte de a citi, deci, ne 
uimim de tenacitatea harnică a 
popularului scriitor sibian, de re
gularitatea scrisului său şi de tine
reţea lui, acum, în pragul celei de-a 
80-a aniversări de la naşterea au
torului. Aflăm aici un cuvint de 
laudă nou pentru un prozator atît 
de prolific, dar aflăm şi o pildă 
pentru lumea tot mai numeroasă 
a literaţilor sibieni, între care mulţi 
se dovedesc mai harnici cu gura 
decit cu ascuţişul condeiului.

Volburi peste veacuri, volum apă
rut in editura bucureşteană „Ion 
Creangă“, nu trădează cu nimic 
orizontul literaturii lui Paul Con
stant, ci se aşează tocmai în linia 
sa cea mai fertilă: evocarea isto
rică. Intr-adevăr, pentru preţuitul 
scriitor sibian, aria istoriei naţio
nale şi anume cea din arcul feu
dalismului românesc, se înfăţişează 
ca sursa cea mai bogată a inspi
raţiei. Nimic mai firesc, aşadar, că 
descoperim viaţa acestei cărţi in 
teritoriul său optim, acela din cáré 
au răsărit Haiducii, Tudor Vladimi- 
rescu şi Iancu Jianu, ca să măsu
răm dimensiunile numai din culme 
în culme. Dar teritoriul prozei isto
rice cultivate de Paul Constant nu 
se recunoaşte numai în aria timpu
lui, deoarece sufletul întreg al pro
zei sale de acest tip nu se înstrăi
nează de vechile graniţe ale Ţării 
Româneşti, mărturisindu-se cu sta
tornicie mai cu seamă într o arie 
geografică strînsă scurt între apele 
Jiului, ale Oltului şi ale Dunării, 
desigur, glndită în legăturile ei cu 
drumurile Bucureştilor ri cu ame
ninţarea cetăţilor turceşti de pe Du
năre.

Cartea de faţă explorează tmai 
departe lumea acestui spaţiu şi vol
burile acestui timp românesc, măr- 
turisindu-se cu multă dragoste de 
neam şi de ţară. Temeiurile acestui 
devotament profund, am spune 
funciar, dacă nu ne-am mira de ne
statornicia cuvintelor, rezidă sim
plu intr-o continuă întoarcere a su
fletului spre albiile ţinutului natal, 
dacă nu cumva se descoperă şi ca 
un refuz de a adopta alte lumi. 
bătute de-a lungul şi de-a latul pă- 
mintului românesc numai cu talpa.

de evocare uimitoare societatea vie 
a timpului, cu durerile şi cu în
drăznelile ei generale, cu eroismul 
său neînduplecat şi fermecător. Li
teratura acestui volum se înscrie, 
în consecinţă, în aria operei lui 
Paul Constant şi prin această cali
tate interioară indiscutabilă: vita
litatea pregnantă a ţesăturii nara
tive, adică puterea ei de a pătrunde 
sufletul şi de a-l supune procesu
lui viu de participare nedisimulală 
la mersul şi la cauza evenimente
lor.

mulţime de salariaţi au ajuns cu 
întîrziere la locul de muncă. Pe da
ta de 8 noiembrie, autobuzul 27 a 
plecat din Poplaca, de asemenea, cu 
o întîrziere de 20’ tot din cauza u- 
nor defecţiuni.

După cum reiese, înseamnă că de 
mari defecţiuni suferă „mecanismul" 
Exploatări transporturi auto Sibiu, 
care necesită a fi. . .  reglat! (Ing. 
M. Dobritu — Sibiu, Calea Poplăcii 
41).

•  La scrlsoareia prin care un grup 
de gospodine din Porumbacu de Jos 
reclama că în comuna lor, ca de 
altfel şi în Avrig, nu există centru 
de achiziţionare a sticlelor şi bor
canelor goale, precum şi de valori
ficare a unor deşeuri, organele com
petente judeţene au luat măsuri de 
satisfacere a acestei cerinţe.

S-a hotărît ca în fiecare magazin 
din ambele comune să se afişeze lis
te prin oare să se popularizeze achi
ziţionarea de sticle goale şi preţul 
respectiv. In ce priveşte borcanele 
goale nu se achiziţionează datorită 
faptului că Depozitul I.C.V.A. Sibiu 
nu le primeşte de la cooperaţia de 
consum (?!?)

De asemenea, s-a luat măsura in
cit cooperativa de consum Avrig să 
achiziţioneze orice cantitate de de
şeuri de hîrtie. Deşeurile de textile 
sínt achiziţionate de secţia D.C.A. 
din Avrig.

Şi la ultima problemă ridicată tn 
scrisoare se arată că în prezent co
operativa este aprovizionată cu can
tităţi suficiente de marmeladă.

o In 27 octombrie am vrut să-mi 
cumpăr de la unitatea cooperativei 
de consum din Boarfa, unde am lo
cul de muncă, un kg de zahăr. Am 
fost refuzată pe motiv că domiciliul 
îl am în centrul de comună, Şe'ca 
Mare. De fapt, cu cîtva timp în ur
mă am fost refuzată a fi servită şi 
cu alte produse. Atitudinea gestiona
rului mi se pare nu numai lipsită 
de solicitudine, dar pe drept cuvînt 
o abatere de la regulile de comerţ 
(Gabriela Costea, educatoare la gră
diniţa de copii din Boarta).

•  In urma scrisorii prin care se 
semnala mersul defectuos al auto-

I  i  1  1  ^
o caldă coherenţă şi cu fluenţă ne
tulburată, mărturisindu-se ca atare 
pînă în stil, cu toate că volumul de 
faţă nu este un roman definit, ci 
însumează o serie de povestiri isto
rice cu subiectul frînt şi prolific, 
parcă distras continuităţii narative. 
Condiţia aceasta dislocatoare ope
rează însă numai în ţesăturile for
male ale cărţii, atmosfera şi spiri
tul ei rămînind întregi şi integre.

Ca arhitectură, cartea se compune 
din şase povestiri distincte: Popa 
Stoica "din Fărcaşu, Teof-ana, Mo-

0 C a r te a
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Paul C on stan t

Volburi peste  veacuri
E o condiţie care probează fertili
tate în cazul prozei lui Paul Con
stant, după ce s-a dezvăluit ca a- 
tare şi ca teză prin opere de ră
sunet nemuritor.

De observat însă un amănunl 
hotăritor: proza Lui Paul Constau 
creşte din orizontul acestor izvoaie 
dovedind că are mijloacele trebui
toare unei existenţe de lungă du
rată. tn acest caz, literatura sa nu 
e o carte poştală frumos colorată 
cum întîlnim uneori in scrisul de 
ambianţă istorică, ci ea sapă in 
memorie, tipuri şi fapte, infăţişind 
nu numai un adevăr principial în
deobşte demonstrat in tezele învă
ţaţilor, dar redeştepttnd cit o forţă

Unitară prin aceste condiţii, car
tea lui Paul Constant pare o nouă 
dovadă de credinţă faţă de scrisul 
său prin reliefarea aceleiaşi plăceri 
unice de a povesti, un act aşa de 
reconfortant, într-o vreme cind 
jiroza noastră ocoleşte această teh
nică fericită cu o stăruinţă demnă 
de cauze mai bune. Plăcerea na
raţiunii trezeşte, mai departe un 
anume farmec al lecturii, care .s 
îmbie neodihnit prin încrengăturile 
textului, iscodind frumuseţile. în
floriturilor sale şi absorbind sen
surile filosofice, etice şi politice 
impregnate abundent in fiecare 
imagine. E o calitate care face li
teratura cărţii să se desfăşoare cu

naha, Amurguri, Sfîrşitul unei 
domnii, Hronic, Şuvoaiele apelor 
se rostogolesc din munţi, fiecare 
construită din fragmente bine gra
date, ca-ntr-un fel de mozaic dis
continuu, in care imaginea generală 
se ascunde şi revelaţia ei se pro
duce unitar numai după învingerea 
ultimului paragraf de lectură. E o 
împrejurare formală in care mă
iestria autorului se trădează încă 
mai vîrtos decit ar face-o altfel, 
deoarece este cunoscută încercarea 
talentului de. a se desfăşura pe. 
spaţii mici. acolo unde. tehnica tre
buie să posede rafinament şi scru- 
pulozitate de ceasornicar. Dar Paul 
Constant învinge şi aici, insă de

buzelor pe traseul 8 din -Mediaş, 
I.J.G.C.L. Sibiu, prin Exploatarea de 
gospodărie comunală şi locativă Me
diaş, ne asigură că situaţia s-a re
mediat. „Incepînd cu data de 15 oc
tombrie am mai introdus un autobuz 
pe această linie. De asemenea, s-a 
interzis conducătorilor auto de a fo
losi table de „garaj“ numai în caz 
de forţă majoră. Căutăm în toate o- 
caziile să educăm şl să disciplinăm 
angajaţii noştrii. Totodată vă rugăm 
şi pe dv., de a educa prin presă şi 
publicul călător, din rîndul cărora 
unii au ieşiri care nu se încadrează 
în disciplina socialistă“.

Intr-adevăr sínt şi unii călătoii 
care nu manifestă respect faţă de 
personalul de deservire a mijloace
lor de transport în comun. Păcat că 
asemenea cazuri n-au fost concreti
zate.

•  Pentru o mai. bună servire în 
comerţ îmi permit a face cîteva 
propuneri meniţi a veni în sprijinul 
nostru, al cumpărătorilor.

Unităţile comerciale cu program 
în două schimburi ar fi bine ca nu 
toate să aibă perioada de închidere 
în acelaşi timp (14—14,30), indife
rent că sínt alimentare sau de legu
me şi fructe. Ar fi necesar mai cu 
seamă în centru, unde sínt mai 
multe unităţi de acelaşi fel, închide
rea de o jumătate de oră să fie de
calată de la o unitate la alta.

De asemenea cel puţin o unitate 
alimentară şi alta de legume şi fruc
te, eventual prin rotaţie, să fie des
chise şi duminica, cu un program 
de opt ore.

Magazinul alimentar din Calea 
Dumbrăvii, după renovare, să func
ţioneze cu program prelungit.

Să se asigure o bună aproviziona
re cu marmeladă populară, produs 
necesar pentru prăjituri, care lipseşte 
de mai mult timp.

Farmaciile sibiene ne-au obişnuit 
pentru puţin, timp cu batistele 
IGFJA, dar acest produs nu se 
mai găseşte. Do ce? (T. Horeac — 
Sibiu).

S. GEORGE

data aceasta nu cu o calitate pro
prie prozei sale istorice, cît mai cu
rind cu experienţa absorbită in 
exerciţiul schiţei satirice, pe care a 
cultivat-o cu o intuiţie de care în
totdeauna ne este dor. De-acolo, ni 
se pare, se insinuează în lectură 
acea plăcere vie a amănuntului re
velator şi tipizant. prin care forţa [ 
de expresie a textului sporeşte ne
măsurat, dind atmosferei consis
tenţa şi vitalitatea de. care vorbeam. 
In acest punct vom recunoaşte 
cărţii de faţă o calitate care este 
a prozei lui Paul Constant în ge
neral: abundenţa şi siguranţa in
formaţiei, incepînd cu iiniile gene
rale ale istorici naţionale, mergînd 
mai departe în datele despre epocă, 
despre arhitectura ei • şi despre 
costum, despre datinile şi credin
ţele timpului, coborînd pînă jos in 
ţesătura frazei şi în aspectul parti
cular al vocabularului, care se re
marcă pătrunse de o putere crea
tivă cu adevărat neobişnuită, iscînd 
neîncetat asociaţii şi posibilităţi noi. 
cucerind mereu sensuri şi sugestii 
neştiute, in timp ce limbajul se des
fată ea-ntr-o petrecere cu vin vechi 
şi înţelept, neingăduind nicicum 
cuvintelor ,.să o ia înaintea fapte
lor“, cum ar spune insuşi Paul 
Constant. E acel parfum arhaic ce 
numai pare a se ilustra ca un lexic 
uitat, in timp ce este tocmai o de
monstraţie de farmecul limbii şi de 
bogăţia ei nemăsurată., intr-o vreme 

cînd ofensiva limbajului tehnic o 
cotropeşte arid.

O carte, aşadar, plină de căldura 
comunicării, scrisă cu o limbă adusă 
necontenit în starea ele sărbătoare, 
cu un dinamism al naraţiunii bine 
gradat şi cu o filozofie a ci conden
sată. prin care iubirea de ţară şi 
patima de libertate străbat ca două 
arcuri de boltă.

io n  rru
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Intr-o acţiune cu profund caracter naţional şi patriotic

OAMENII MUNCII DIN JUDEŢUL NOSTRU 
DOVEDESC, PRIN REZULTATE,

CĂ SÍNT GOSPODARI DESTOINICI, EXIGENŢI!
(Urmare din pag. I)

zultate ce privesc numai viitorul apropiat. Dimpo
trivă, planurile pe care le concepem acum cu simţ 
gospodăresc, cu spirit practic, trebuie să constituie 
veritabile piese de rezistenţă pe o perioadă practic 
nelimitată, altfel spus, să permanentizeze atitudinea 
de autentic gospodar in toate domeniile producţiei 
materiale.

Evident, vasta acţiune de depistare a posibilită
ţilor practice de economisire a combustibililor şi 
energiei, trebuie să poarte pretutindeni amprenta 
nevoilor proprii, a aspectelor specifice pe care le 
îmbracă într-un loc sau altul eliminarea risipei.

In judeţul nostru de pildă, se desprind citeva 
direcţii prioritate pe care multe întreprinderi se 
pot angaja cu real folos în finalizarea unor proble
me de mare importantă. S-au obţinut la noi scăderi 
ale consumurilor specifice de energie pe calea in
troducerii unor procese tehnologice avansate. Este 
o cale de mare eficienţă şi nu greşim afirmînd că 
dispunem încă de mari' posibilităţi, mai ales în in
dustria negrului de fum, în fabricile de mobilă şi 
de confecţii şi în turnătorii.

Avem, tot în judeţul nostru, posibilitatea de a 
contribui efectiv la rezolvarea unor probleme aflate 
de ani de zile în suspensie care ar contribui hotă- 
ritor la diminuarea risipei de gaz metan. Stă în pu
terea specialiştilor Centralei industriale a gazului 
metan să conceapă şi să se preocupe de realizarea 
la scară industrială a unor arzătoare cu randamente 
crescute, a unor sobe pentru încălzit de mare efi
cacitate sau a unor instalaţii automatizate de în
călzire.

înlocuirea agregatelor cu randamente scăzute, 
creşterea gradului de utilizare a energiei prin îm
bunătăţirea izolaţiei termice a instalaţiilor, recupera

rea energiei secundare, constituie tot atîtea posibi
lităţi evidente ori de cite ori trecUŞpraguI vreunei 
întreprinderi din judeţ, de a închide canalele risi
pei oriunde neglijenţa, nepăsarea, nepriceperea le 
uită deschise.

Ceea ce trebuie să se înţeleagă pretutindeni este 
faptul că reuşita acestei mari acţiuni pe care o de
clanşăm, deplin conştienţi de necesitatea ei, va de
pinde de contribuţia^, concretă a fiecărui om al 
muncii. Fiecare trebuie să fie pătruns de rostul şi 
semnificaţia economisirii, să se simtă dator să ac
ţioneze împotriva risipei. De aici, sarcina expresă 
a organizaţiilor de partid, de tineret şi sindicale de 
a acţiona prin cele mai adecvate mijloace — pentru 
realizarea unei eficiente educaţii în spiritul econo
misirii.

Am putut încă din aceste zile să constatăm spo
rul de atenţie pe care oamenii îl dovedesc in secţii, 
în birouri, stingînd un bec sau închizînd gazul la 
o sobă. Avem toate motivele să credem că grija 
aceasta nu-i întîmplătoare. Este însă un început, 
un început foarte bun, dar care va trebui dezvoltat 
prin toate mijloacele pe care ni le pune la înde- 
mînă munca politică de masă. Declanşarea unei în
treceri capabilă să cuprindă toate colectivele de 
muncă din judeţ, în care să rodească iniţiative şi 
idei de mare randament, posibile de a fi generali
zate, va constitui cu siguranţă nn element hotărîtor 
în finalizarea măsurilor pe care fiecare unitate este 
obligată să şi le stabilească în cel mai scurt timp.

Gîndind şi acţionînd ca producători şi proprietari, 
privind energia şi combustibilul ca pîrghii impor
tante ale progresului, vom pune stavilă risipei, vom 
acţiona hotărît pentru a le cheltui raţional şi eco
nomic în folosul economiei naţionale, al nostru, al 
tuturor.

ín  su sţin erea  acţiunii de econom isire a  benzinei la Autobaza T.A. Sibiu

Munca politică să demareze cu convingere
Devenită o datorie civică şi ca 

atare pregnant politică, acţiunea 
îndreptată spre economisirea 
combustibilului şi a energiei e- 
lectrice se va înscrie ca o per
manenţă în activitatea marilor 
consumatori de energie, carbu
ranţi şi lubrifianţi. In virtutea 
acestei raţiuni am descins la Au
tobaza T.A. Sibiu, unde, ca ur
mare a discuţiilor purtate cu fac
torii de prim ordin politic şi ad
ministrativ, în speţă cu ing. Ion 
Mihăilescu, mai întîi, şi loan 
Mihu, secretarul comitetului de 
partid şi şef de autocoloană, am 
putut să desprindem elemente no
tabile ce constituie obiectul ana
lizei de faţă.

Dacă H.C.M. nr. 846/1973 şi re
centa Hotărîre a Comitetului Exe
cutiv al C.C. al P.C.R., în legă
tură cu dezvoltarea energeticii şi 
măsurile de economisire a com
bustibililor şi energiei electrice, 
Impun, începînd de la 1 noiem
brie a.c., raţionalizarea consumu
rilor de carburanţi, deci aşează 
această acţiune pe o bază legală, 
la Autobaza din Sibiu, preocu
pările conducerii, ale comunişti
lor de aici sínt mai vechi, anti- 
cipînd deci, într-un anume sens, 
o hotărîre de anvfergură naţio
nală de reală oportunitate, me
nită să estompeze consumurile 
specifice ineficiente de combusti
bil şi energie electrică. In acest 
sens încă din aprilie a fost lan
sată iniţiativa „Fiecare şofer să 
lucreze o zi pe lună din econo
mii", care, în scurt timp, a în
ceput să-şi arate roadele. Pînă 
în prezent au fost economisite 
peste 21 000 de litri de benzină. 
S-a constatat însă că numai a- 
ceastă măsură este departe de a 
epuiza toate posibilităţile de eco
nomisire, mai ales că ea nu i-a 
cuprins pe toţi conducătorii auto. 
Astfel, în contextul celor 467 946 
litri benzină economisiţi în cele 
zece luni ale acestui an, s-au 
strecurat şi depăşiri penalizate de 
19 504 litri, cifră deloc neglija
bilă.

In urma apariţiei H.C.M. ma! 
sus arătate, întreprinderea de 
transporturi auto Deva, de care 
aparţine Autobaza T.A. Sibiu, a 
efectuat un studiu privind raţio
nalizarea consumurilor de car
buranţi şi lubrifianţi şi măsurile 
adecvate ce se cer a fi adoptate 
(adresa nr. 16387/1973). Pentru 
autobaza sibiană se prevede o re
ducere a cotei de benzină cu 
263 tone, pe seama limitării vi
tezelor de circulaţie (16 tone în 
trimestrul III şi 11 tone în tri
mestrul IV) şi apoi, prin gospo
dărirea judicioasă şi reducerea

consumurilor specifice pe kilo
metru (113 tone în trim. III şi 
124 tone în trim. IV). „Nereali- 
zarea acestor sarcini, ne spune 
ing. Ion Mihăilescu, este un indi
cator de penalizări de 5 la sută 
din salariu dacă pe întregul an
samblu al autobazei se înregis
trează depăşiri de peste 10 la 
sută la cantitatea de benzină pre
văzută".

Sub raport tehnico-organizato- 
ric se impun o serie de măsuri 
care devin sercini obligatorii 
pentru şeful de autobază, conta
bilul şef, şefii de secţie, şeful a- 
telierului de exploatare, al ate
lierului de întreţinere şi repara
ţie, şefii autocoloanelor de marfă 
şi călători şi, în ultimă instanţă, 
pentru toţi lucrătorii, vizaţi fiind 
în primul rînd membrii de partid. 
Dacă menţinerea stării tehnice la 
parametri optimi a autovehiculu
lui prin punerea la punct a in
stalaţiei de alimentare cu carbu
ranţi, a sistemului de aprindere, 
buna funcţionare a termostatului 
la instalaţia de răcire, evitarea 
spălării pieselor cu benzină, res
pectarea cu stricteţe a operaţii
lor din reviziile tehnice, sínt 
toate soluţii absolut necesare, ele 
riscă să devină inoportune dacă 
sínt aplicate cu superficialitate.

Această stare de lucruri, re
clamă din partea comitetului de 
partid, a birourilor celor şase or
ganizaţii de partid o activitate 
dinamică, o muncă politică de 
masă de mare eficienţă, menită 
să catalizeze complexul de mă
suri care se întreprind pe linie 
tehnico-organizatorică.

„La noi se face educaţie multă, 
ne spune tovarăşul loan Mihu. 
Se discută intens cu oamenii, fie 
individual, fie colectiv. La înce
putul fiecărei săptăinîni s-au sta
tornicit aşa-numitele convorbiri, 
în cadrul cărora şefii de coloane 
îşi string oamenii şi discută asu
pra modului în care s-a desfă
şurat activitatea pe parcursul u- 
nei săptămîni, odată cu stabili
rea sarcinilor pentru săptămîna 
ce urmează. Sínt discutate cazu
rile de abateri de la disciplina 
muncii, cei care au depăşiri la 
consumul de carburanţi, cei care 
nu-şi întreţin în mod corespun
zător maşinile etc. La ora actuală, 
în cadrul adunărilor generale de 
dări de seamă din organizaţiile 
de partid se dezbate, printre alte 
probleme principale cu care se 
confruntă comuniştii în această 
etapă şi economisirea de carbu
ranţi şi lubrifianţi“.

Nu punem la îndoială spusele 
secretarului de partid, dar faptul 
că sínt încă mulţi şoferi cu de

păşiri exagerate de benzină de
monstrează că în munca de partid 
există încă mult loc pentru mai 
bine. Este cazul şoferilor Gheor-, 
ghe Gligor (cu o depăşire in luna 
iulie de 534 litri), Olimpiu Gli
gor (415 1 în septembrie), Gheor- 
ghe Bădilă (329 1 în iunie), loan 
Fâţan (279 1 în iulie), Petre Cio- 
rogaru (215 1 în iunie) şi încă 
un număr de peste 15 şoferi cu 
depăşiri de peste 200 litri lunaf; 
Apreciind situaţia la nivelul au
tocoloanelor avem şi aici citeva 
formaţii care se situează constant 
printre cele cu depăşiri, ca auto- 
coloanele 1, 2, 5, 6, 11 şi 12. 
Acestea au datoria să-şi revi
zuiască stilul de lucru, să-i de
termine pe şoferi să elimine a- 
ceste deprinderi dăunătoare avu
tului obştesc. Deci, în ciuda unor 
măsuri necesare şi oportune ca 
utilizarea la maximum a capacită
ţilor la toate camioanele prin trac- 
tarea de remorci, verificarea au
tocisternelor pentru a nu pierde 
benzina, limitarea vitezei, în
treprinderea unor studii pentru 
suspendarea unor trasee neren
tabile, mai sínt destule cazuri in 
care lucrătorii de la autobază 
mai lasă deschise conştient sau 
inconştient robinetele neglijentei 
prin care se scurg cantităţi în
semnate de carburanţi.

Chiar dacă s-a făcut o fugitivă 
popularizare a măsurilor şi sar
cinilor ce trebuie întreprinse, a- 
cestea trebuie sus'ţinute per
manent printr-o agitaţie vizuală 
de efect. Există în curtea între
prinderii citeva panouri privind 
unele aspecte ale vieţii econo
mice, dar cele mai multe se re
feră la probleme de tehnică şi 
securitatea circulaţiei. De citeva 
zile se tot încearcă executarea 
unor afişe privind sarcinile con
crete pentru economia de ben
zină dar ele încă nu se arată la 
vedere. Se mai preconizează un 
panou care să prezinte avanta
jele circulaţiei cu viteza de 50 
km şi pe cei care se confor
mează acestei indicaţii. Am dori 
să credem că nu va trece prea 
mult timp pînă la executarea şi 
folosirea lui. Autobaza dispune 
de o staţie de amplificare care 
de asemenea ar putea fi folosită 
cu succes pentru o agitaţie po
litică, în toate compartimentele 
muncii de partid şi productive. 
Iată, deci că rămîn încă multe 
posibilităţi insuficient- fructi
ficate care ar putea duce în 
scurt timp la obţinerea unor re
zultate notabile în întreaga viaţă 
economică a autobazei.

GEORGE LIMBEANU
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Multe drumuri „in goi“
fUrmare din pae. H

25 km fără nici o încărcătură. 
Sau cînd ducem la Tălmaciu ori 
Sibiu producţia marfă contrac
tată, autocamioanele vin de-acolo 
neîncărcate. Astă primăvară am 
fost de citeva ori la Iernut, la 
Tîrgu Mureş, după nutreţuri com
binate. Am făcut în gol sute de 
kilometri. Dar n-am avut cum să 
procedăm altfel. Consider că au
tocamioanele noastre ar fi mai 
bine folosite dacă, spre exemplu, 
materialele şi seminţele necesare 
ar fi repartizate pe consilii inter- 
cnoperatiste şi nu la „centru“, la 
Sibiu sau Tălmaciu".

Iată, aşadar, că şi la fruntaşi 
mai sínt probleme mari de rezol
vat. Un calcul cu totul aproxi

mativ atestă că „drumurile in 
gol“ au păgubit unitatea în acest 
an de citeva — bune — zeci de 
mfi de lei. Consum păgubitor de 
benzină — cheltuieli inutile la 
buget.

La C.A.P. Racoviţa cele 2 auto
camioane şi tractorul cu remorcă 
au adus pînă acum unităţii un 
venit de 80 000 lei, cu o chel
tuială de 58 000 lei, din care 
37 000 lei — carburanţi şi lubri- 
fianţi. La o primă vedere aface
rea pare rentabilă. Totuşi, cum 
este folosită capacitatea de lucru 
a acestor mijloace? Vom da nu
mai un exemplu. Sîmbătă, 10 
noiembrie, un autocamion a 
transportat 3 tone de porumb la 
baza de recepţie. La întoarcere 
— un drum în gol. Rare sínt ca
zurile cînd autocamioanele merg

încărcate şi Ia ducere şi Ia în
toarcere. Şi aici se apreciază că 
„golul* trage cam 40—50 la sută 
în cîntarul eficienţei economice. 
Adică alte zeci de mii de lei 
pagubă. Din buzunarul cui?

Apreciem că actualul mod de 
utilizare a parcului de autoca
mioane proprietate a C.A.P. re
clamă o retuşare de esenţă. Di
recţiile de acţionare stabilite des
chid o perspectivă şi condiţio
nează eficienţa economică. In fie
care unitate trebuie să se ma
terializeze ideile privitoare la e- 
conomia de carburanţi şi lubri- 
fianţi, la folosirea cu randament 
maxim a autocamioanelor, pentru 
a răspunde cît mai prompt exi
genţelor actuale ale economiei 
naţionale.

Cînd se caută 
lumina zilei 
cu... lampa

Treci de multe ori pe stradă. O- 
chii îţi alunecă asupra vitrinelor, cu 
gust sau fără gust aranjate, însă de 
cele mai multe ori luminate costisi
tor chiar atunci cînd natura oferă 
lumină din belşug. Fenomenul per
sistă, chiar în urma deciziei privind 
reducerea consumului de energie e- 
lectrică cu 10 la sută în unităţile 
comerciale, decizie elaborată prin 
FI.C.M. 1 453 din 31 octombrie 1973.

Am trecut zilele acestea pe str. 
Nicolae Bălcescu şi am urmărit a- 
cest fenomen pe care îl putem numi 
neglijenţă, comoditate, sau lipsă de 
răspundere. Redăm mai jos cele con
statate.

Unit. loto-pronosport (str. N. Băl
cescu, 51, resp. Gh. Ştefan). înăun
tru, 3 persoane completează buletine 
loto. Deşi lumină suficientă în vi
trină, în unitate şi în, separeul din 
spate, tuburile de neon ard. La în
trebarea noastră privitoare la rostul 
acestei risipe, responsabilul se scu
ză fără nici o . . .  justificare: „Nu 
le-am stins pentru că de-abia am 
venit. Intr-adevăr e lumină suficien
tă in vitrină“. Era ora 9,35 (!). Se 
îndură şi stinge lumina din vitrină. 
Dar în separeu şi in magazin neonul 
arde în continuare pe motiv că „nu 
se vede destul de bine".

Unit. legume-fructe (str. N. Băl
cescu, resp. Ştefan Raţiu). In vitri
nă două tuburi de neon se „încăpă- 
ţinează" să ardă, deşi lumina de a- 
fară e mai mult decit suficientă. 
Este ora 9,45. Cer să discut cu res
ponsabilul. Aflu că nu se află în u- 
nitate. Arăt vînzătoarei lumina din 
vitrină. „Ah, nici n-am observat-o. 
Credeam că e stinsă“. Posibil, însă 
am fost nevoit s-o contrazic.

Trec mai departe pe stradă. Marea 
majoritate a unităţilor respectă ho- 
tărîrea privind economisirea ener
giei electrice. Dar. . .

Unit. „Spicul“ (resp. Aurelia Chi- 
'tiv). Ard şi aici două tuburi da neon. 
Ce , să-i taci, şi , pastele făinoase au 
nevoie" de . . .  ckldura "binefăcătoare 
a curentului electric. Responsabila 
se scuză amabil. „Vai, vă rog să ne 
iertaţi. Iarăşi ara uitat să le stin
gem. Ştiţi, cu atîtea treburi pe 
cap..."  O fi, nu zic nu, însă un lu
cru atit de vizibil nu poate fi sesi
zat şi de personalul magazinului?

Unit. „Antilopa" (resp. Ana Babeş). 
Lumina arde din plin. Mă adresez 
responsabilei, căreia îi cer citeva lă
muriri privind sistemul de ilumina
re şi posibilitatea înlăturării risipei. 
Cunoaşte noua hotărîre, însă siste
mul circuitelor electrice al unităţii 
„nu permite realizarea de economii“. 
Coborîm împreună în depozit. Lumi
na arde şi aici pe motiv că „cine
va" (pe care n-am avut ocazia să-l 
văd) inventariază „ceva" . . .

Unit. „Orizontul" (resp. Silvia Doş- 
teţean). Lumina de afară creează o 
vizibilitate optimă. Totuşi (peste tot 
acest „totuşi“) în vitrină lămpile 
fluorescente ard pentru că şi în a- 
ceastă unitate comoditatea respon
sabilei îşi spune cuvîntul. La îndem
nul meu „binevoieşte“ să se depla
seze şi să stingă lumina. Ridică din 
umeri cu nevinovăţie: „Mi-am şi 
uitat de ea...". Ce să-i faci, mai ui
tă omul. Poate că dacă ar fi trebuit 
să plătească consumul de energie 
electrică n-ar fi uitat. Ca o mică pa
ranteză. Şi a doua zi, trécínd pe a- 
colo am zărit lumina arzînd la fel. 
Lapsusul responsabilei este acut.

Ajung la capătul străzii fără a 
mai constata alte nereguli şi mă în
treb de ce unii oameni aşteaptă să 
fie împinşi întotdeauna de la spate 
pentru a face un lucru şi nu iau 
singuri iniţiativa. De ce unii, şi după 
ce le atragi atenţia, continuă să per
siste pe poziţii care nu le fac deloc 
cinste. De ce mereu acest „de ce?“.

E. LAZÄR
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Intr-una din noile hale, ia Fabrica „Dumbrava“ Sibiu se află amplasată maşina pentru producerea de covoare
„Tufting" -  utilaj de înaltă productivitate Foto: FRED NUSS

Ín gestul prometeic al Lotrului 
ş i  sibienii au

In cursul nopţii de marţi spre 
miercuri (12/13 noiembrie) a fost 
racordat la sistemul energetic 
naţional cel de-al doilea grup al 
centralei electrice de la Lotru. 
Evenimentul se produce într-o e- 
tapă cînd atenţia întregii ţări es
te îndreptată asupra folosirii ra
ţionale a energiei şi combustibi
lilor şi sporirii potenţialului ener
getic al ţării.

în vremuri bătrîne, in munţi se a- 
prindeau focuri. Un „norod pădureţ" 
vorbea, prin vreascuri aprinse cu 
cerul şi cu stelele, amintind întune
ricului, prin graiul viu al flăcării că 
aici, purtîndu-şi turmele, se află oa
meni. Erau focuri domoale de veghe, 
aprinse cu amnarul şi învăluite cu 
grijă în cenuşa timpului in aştepta
r e . . .  Erau focuri aprinse în pripă, 
cu meşteşug temeinic, vestind în za
re altor focuri, şi mereu altora, pî
nă la mari depărtări, sosirea (iar şi 
iar!) a vremurilor de răstrişte. Şi 
mai erau . . .  Erau, uneori, la răspîn- 
tiile tuturor răbdărilor, ale tuturor 
împilărilor teribile incendii, ca ale 
unor Doja sau Iancu. Se aprindea 
atunci cu o neînfrînată sete de drep
tate o lume întreagă, şi un rug imens 
de castele şi conace se înălţa spre 
univers, protest crîncen al luminii 
împotriva întunericului. . .

Azi, avem Porţile de Fier, Arge
şul, Bicazul, Lotrul. v , altfel de 
focuri, altfel'de lumini, dublînd, 
aici, sub zodie socialistă cerul şi

stelele! Un nou cer, mai apropiat 
oamenilor, un cer de forţă şi ener
gie s-a născut din vintrele hidrocen
tralelor, din fapta prometeică a oa
menilor . . .

La toate acestea ra-am gîndit de 
curind în sala mare a centralei e- 
lectrice a Lotrului, la 1 300 metri 
sub pămînt. Mă aflam mai aproape 
ca oricînd de miezul de foc al pă- 
mîntului, într-o vastă catedrală a lu
minii şi energiei. . .

. . .  Goneam, într-una din dimineţi
le acestei săptămîni spre Lotru.

File de reportaj

Ştiam de mult, încă de cînd au în
ceput lucrările, că Lotrul a încetat 
să mai fie un rîu, sau că, în orice 
caz, pronunţîndu-i numele, te gîn- 
deşti mai întîi la hidrocentrală. In 
ziua aceea, sau poate in noapţea ur
mătoare, la Lotru trebuia să se pro
ducă un eveniment: racordarea la 
sistemul energetic naţional al celui 
de-al doilea grup al centralei elec
trice. Mai ştiam că o parte a punc
telor de lucru ale şantierului hidro
centralei sínt amplasate pe, teritoriul 
judeţului nostru, că „Electromonta- 
jul" sibian este „autorul“ magistra
lei electrice aeriene a Lotrului. . .  
Dar ideea acestui reportaj mi-a su
gerat-o Ion Bolnavu, secretarul Co
mitetului de partid al şantierului hi-

La construirea noilor ateliere de la Grupul şcolar de construcţii Sibiu, un 
aport substanţial îl au elevii, în cadrul orelor de practică

drocentralei. Am aflat astfel că, !a 
Lotru lucrează peste 150 de sibieni, 
ca angajaţi permanenţi ai şantieru
lui, că judeţul Sibiu are o contribu
ţie remarcabilă şi permanentă în ca
drul cooperării industriale pentru 
hidrocentrală. Numele unor sibieni. 
şefi de echipe, termişti, sudori, şo
feri, ale unor maiştrii şi ingineri sínt 
cunoscute pe întreg şantierul. De 
ziua energeticianului, inginerului ton 
Fleacă, adjunctul şefului secţiei au
to, i-a fost conferită Medalia Muncii.

Cu inginerul Ion Fleacă, am dis
cutat mai mult. .. ca-ntre sibieni, 
despre sibieni. El mi-a vorbit cu 
respect colegial despre munca unor 
oameni ca Gheorghe Rus (termist), 
H. Wolf, G. Klubitschko, (ingineri 
proiectanţi), Gligor Negrea (maistru- 
instalaţii). Am aflat că maistrul Va
sile Luca şi-a lăsat cîţiva ani buni 
la Lotru, iar acum e pensionar, aca
să Ia Sibiu; că inginerul Ştefan Pop 
este unul dintre „întemeietorii“ oră
şelului cu aer de staţiune de odih
nă, în care locuiesc constructorii hi
drocentralei; că aportul inginerului 
loan Balea (originar din Racoviţa) 
în realizarea părţii de construcţie 
propriu-zisă a hidrocentralei este 
demn de respect. . .

Dacă nu m-aş teme de o tratare 
prea regionalistă a subiectului, aş 
putea adăuga aici zeci de nume de 
sibieni, veniţi la Lotru cu familiile, 
stabiliţi acolo în munte, într-un can
tonament al devoţiunii pentru mun
că, al dăruirii patriotice.

La toate registrele acestei uriaşe 
harpe de energie electrică, de la 
proiectare, pînă în imensa sală de 
sub pămînt a centralei, întîlneşti şi 
efortul oamenilor de pe meleagurile 
Sibiului, alături de cel al moldove
nilor, oltenilor, bănăţenilor, al în
tregii ţări. Pentru că Lotrul de azi 
nu este, decît în ultimă instanţă o 
hidrocentrală, el este mai înainte 
de orice, unul din fronturile cele mai 
mari, un loc geografic de maximă 
concentraţie a energiilor creatoare 
ale unui popor în drumul său socia
list. Văzută din acest unghi, hidro
centrala este un produs de elită al 
capacităţii industriei româneşti, înţe- 
legînd prin industrie în primul rînd 
pe oamenii ei. Şi nu este un amă
nunt, un fapt minor, că şeful şantie
rului „Energomontaj“, ing. Valeriu 
Pop, apreciază uzina „Independenţa“ 
Sibiu ca fiind: „cel mai valolos fur
nizor al nostru, firmă serioasă, ale 
cărei produse sínt de o calitate 
exemplară".

Este o mîndrie a sibienilor, un 
semn că în gestul prometeic al Lo
trului au pus şi ei o flacără, faptul 
că sutele de metri ale „conductei 
forţate“ din subteran s-au construit 
din virolele fabricate de „Indepen
denţa". Pe unde cade apa cu mii de 
tone-forţă în turbine e, 3eci, mi
na meşteră a muncitorilor dintr-o ca- 
zangerie sibiană.

★

In vremuri bătrîne în munţi se a- 
prindeau focuri. In timpurile de azi, 
şi în cele ce vor veni, de-asupra ar
cului Carpaţilor se întind harpele 
magistralelor electrice. Semn că aici, 
sub zodie comunistă, trăiesc oameni!

VIOREL CUCU

Un răspuns ferm, fundamentat
trarea apei cu conţinut de me
tale. In aceeaşi secţie există şi 
un tambur de răcire. Prin îmbu
nătăţirea procesului tehnologic, 
atit filtrarea cît şi răcirea se face 
prin tambur evitîndu-se filtrele, 
care erau acţionate de motoare 
electrice puternice.

Concret, planul de măsuri sta
bilit prevede posibilitatea de eco
nomisire a 312 000 KWh energie 
electrică în acest an şi a încă 
2 200 000 KWh în următorii doi 
ani. „Sigur că în atenţia colecti
vului mecano-energetic, spunea 
ing. Petru Arendt, stau şi alte 
măsuri. Hotărîrea Comitetului 
Executiv al C.C. al P.C.R. din 
13 noiembrie a.c. ne mobilizează 
spre luarea unor noi măsuri de 
gospodărire a fiecărui kilowat e- 
nergie electrică. Ne-am propus, 
printre altele, să trecem necon
diţionat la înlocuirea fiecărui 
motor electric supradimensionat 
şi a celor cu uzură fizică avan
sată".

Cu aceeaşi atenţie s-a analizat 
şi consumul de gaz metan, cu 
aceeaşi responsabilitate s-au sta
bilit şi măsurile de economisiit 
a acestei bogăţii naţionale.

— Măsurile stabilite — spunea 
ing. Cornel Crăciun — vizează 
atit reducerea consumului direct

de gaz metan, cît şi măsuri care 
să asigure evitarea pierderilor de 
căldură, ceea ce în final, duce 
tot la economisirea combustibilu
lui. Doar prin aplicarea a oot 
măsuri preconizate, se vor eco
nomisi în acest an peste 1200 
tone combustibil conventional, 
iar pînă la sfîrşitul acestui cin
cinal economia va .însuma 5 860 
t.c.c.

— Vă rugăm să prezentaţi ci
teva din măsurile stabilite.

— Aş începe cu înlocuirea ar
zătoarelor tip Şeitan-Marşi cu ar
zătoare T.D. 10 utilizate în pro
cesul tehnologic la furnale. Apoi, 
se urmăreşte îmbunătăţirea ar
derii la cuptoarele de distilare 
prin dotarea cu aparate de mă
sură. îmbunătăţirea izolaţiei la 
conductele şi receptoarele de 
aburi şi apă supraîncălzită, va 
duce, numai în acest ultim tri
mestru, la reducerea consumului 
de gaz metan echivalent cu 450 
t.c.c. Avem de asemenea în ve
dere verificarea instalaţiilor de 
ardere şi a suprafeţelor de schimb 
de căldură în vederea îmbună
tăţirii randamentului de transmi
tere a căldurii Ia secţia I.S.P., cît 
şi îmbunătăţirea încălzirii prin 
adoptarea unor procedee mai mo
derne (desfiinţarea sistemului de

(Urmare din pag. I- )

conomicos, întrucît se reduc în 
mod substanţial pierderile de e- 
nergie, să lucrăm cu un transfor
mator încărcat la maximum şi celă
lalt să fie ţinut doar în rezervă.
Am trecut la aplicarea măsurii 
încă din acest trimestru. Econo
mia va însuma circa 53 000 KWh“.

Prin intermediul interlocutoru
lui am avut posibilitatea să a- 
flăm o serie de alte măsuri ce 
s-au luat, măsuri care de altfel 
au constituit şi note interne de 
serviciu către toate secţiile, cu 
responsabilităţi şi termene. Din 
calculele care au la bază posi
bilităţi efective de aplicare a u- 
nor măsuri, rezultă că pierderile 
de energie electrică prin evita
rea mersului în gol a utilajelor 
pot fi reduse cu peste 87 000 
KWh.

încă din trimestrul III a.c. s-a 
trecut la îmbunătăţirea procesu
lui tehnologic în secţia aglome
rare II. Aceasta va genera şi o 
economie de energie electrică ce 
va însuma 32 000 KWh în acest 
an, iar pînă la finele actualului 
cincinal 160 000 KWh. în ce con
stă această măsură? La aglome
rare II existau o serie de filtre 
tip Oliver prin care se făcea fil-
j j uvmniyWVVVWVVVVVWVVVV>VVVW,i» - -

încălzire cu focuri libere şi tre
cerea pe încălzirea centrală).

Aşadar, s-au luat o seamă de 
măsuri care să asigure realizarea 
unor economii însemnate de com
bustibil. Dar, după cum ne re
lata ing. loan Crişan, directorul 
adjunct al întreprinderii, preocu
pările în acest domeniu nu se 
opresc aici. In afară de efectua
rea unui instructaj cu toţi fac
torii de răspundere pentru stabi
lirea responsabilităţilor în vede
rea îndeplinirii cu maximum de_ 
exigenţă a măsurilor prezentate* 
mai sus, vom urmări raţionaliza
rea transporturilor interne, înlă
turarea mijloacelor de transport 
cu uzură avansată, pentru eco
nomisire de benzină, recuperarea 
uleiului ars, raţionalizarea ilumi
natului şi încălzitului. Siqur, 
prin întreaga noastră activitate 
vom ţine mereu trează viqilenţa, 
pentru a răspunde cu cea mai 
înaltă răspundere Hotărîrii Comi
tetului Executiv al C.C. al P.C.R., 
prin care cadrele din economie, 
muncitorii, inginerii şi tehni
cienii, toţi comuniştii şi cetăţenii 
tării sínt chemaţi „să facă totul 
pentru economisirea resurselor 
de energie, să combată risipa sub 
orice formă, contribuind astfel Ia 
programul economiei naţionale, 
la propria lor prosperitate".
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berbecuţilor din îngrăşătorii
Mai multe unităţi agricole din ju

deţul nostru şi-au profilat în ultimii 
ani activitatea şi pe creşterea şi în- 
grăşarea berbecuţilor. Orientarea 
activităţii in această direcţie îşi are. 
explicaţia- atît în necesitatea spo
ririi producţiei de carne în vederea 
satisfacerii nevoitor populaţiei şi a 
cerinţelor Ia export, cit şi în rea
lizarea unor venituri importante. In 
consecinţă, Ia finele lunii mai şi în
ceputul lunii iunie, îngraşătoriile 
cooperativelor agricole din Şura 
Mică, Aiămor, Avrig, Mihăileni, a 
Întreprinderii agricole de stat Şuia 
Mică au fost populate cu pesie 
30 000 berbecuţi. Introducerea aces
tora în îngrăşătorii s-a făcut, în ge
neral, Ia o greutate medie de 14 kg.

Prin măsurile întreprinse la nive
lul fiecărei unităţi, atît pe linia asi
gurării unor condiţii optime de în
treţinere, : cit şi de furajare s-a ur
mărit ca perioada de creştere şi în
grăşate să se încadreze în limitele 
tehnologiei stabilite. Şi s-a reuşit 
în bună măsură acest lucru. La coo
perativa agricolă din Şura Mică, de 
exemplu, perioada de îngrăşare nu 
a depăşit 4 luni, fiecare berbecuţ 
avînd, după 120 de zile, o greutate 
medie db 31 kg. Rezultate similare 
s-au înregistrat şi Ia îngrăşătoria 
întreprinderii agricole de stat Şura 
Mică, ca de altfel şi la C.A.P. Avrig 
şi Aiămor.

Din datele centralizate la Direcţia 
generală judeţeană a agriculturii, 
desprindem faptul că primul lot de 
11000 berbecuţi îngrăşaţi a fost 
livrat la export încă în luna august. 
La sfîrşitul lunii octombrie s-au

Prepararea
(Urmare din pas. Iţ

Spătăcean, ajutorul şefului fermei 
zootehnice. De cînd ne ştim pe aces
te locuri noi am crescut bivoliţe. 
Dar, de cînd cu profilările astea, 
mergem numai înapoi“. Se pare că 
obiecţiile oamenilor locului în acest 
sens sínt întemeiate. Azi, în comu
nă, în gospodăriile populaţiei, exis
tă 650 bivoliţe şi numai 10 sau 15 
vad. Acum la C.A.P. Racoviţa se 
realizează zilnic 1,6 1. lapte cu 3,5 
Ia sută grăsime de Ia o vacă fura
jată. Nu ar fi mai rentabil pentru 
economia judeţului să se obţină zil
nic (şi se poate obţine) o producţie 
de 2—3 1 lapte cu 7—7,5 la sută 
grăsime de Ia fiecare bivoliţă fura
jată?

Considerăm că oamenii locului 
merită nu numai să fie ascultaţi, dar 
si ajutaţi să redreseze un sector ca
re poate şi trebuie să fie rentabil.

Dar dacă acestea sínt probleme 
semnificative de fond principial, amă
nuntele organizatorice privind pre
pararea nutreţurilor sínt Ia fel de 
interesante. La brigada Sebeşul de 
Sus există 122 juni'nci gestante. Dar 
acolo nu se află nici o tocătoare. 
S-a mers pe ideea de a transporta 
coceni tocaţi de la Racoviţa ia Se
beş. Adică, zilnic cea 600 kg de ast
fel de nutreţuri să fie cărate caie 
de 2 km. Oare cu cheltuiala care se 
va face în acest mod nu se putea 
cumpăra o tocătoare? Nu era mai 
rentabil? Atît secretarul comitetului 
comunal de partid cit şi preşedin
tele cooperativei agricole afirmau că

marcat, tot pentru export, încă 
10 500 berbecuţi. Menţionăm că pla
nul de îngrăşare, prevăzut pentru 
acest an, a fost depăşit, in coopera
tivele agricole profilate pe această 
activitate, cu 10 000, iar cei de li
vrare la export cu 3000 berbecuţi. 
La acest succes o importantă con
tribuţie au adus şi cooperativele a- 
gricole din Roşia, Chirpăr, Racoviţa, 
Merghindeal, Bîrghiş, Pelişor, Biertan, 
Alţîna, Marpod şi altele care au li
vrat îngrăşătoriilor un număr mai 
mare de berbecuţi şi la o greutate 
medie de 15 kg fiecare.

în prezent, în îngrăşătorii, se mai 
află un număr de peste 4 000 ber
becuţi. Perioada limită de îngrăşare 
a trecut. Ca urmare, orice zi întîr- 
ziere în valorificarea berbecuţilor 
conduce de-acum la înregistrarea de 
pierderi. De altfel, este cunoscut 
faptul că în condiţiile de tempera
tură scăzută, sporul înregistrat este 
mult inferior cheltuielilor care se 
fac cu furajele în acest scop. Drept 
urmare valorificarea neîntîrziată a 
acestui materiül se înscrie ca o ne
cesitate impusă de toate calculele 
zootehnice şi economice.

Ne-am interesat Ia Direcţia gene
rală judeţeană a agriculutrii asupra 
măsurilor ce au fost luate pentru 
.livrarea în timpul ce! mai scurt a 
tuturor berbecuţilor. Tovarăşul me
dic veterinar Nicolae Dura, directo
rul general adjunct ne-a declarat 
că s-a întocmit un grafic p.e baza 
căruia se aeţionează în prezent pen
tru ca cei 5 000 berbecuţi marcaţi 
pentru export să fie expediaţi în cel 
mult 2—3 zile. De asemenea, la

nutreţurilor
„la această problemă trebuie să mai 
reflectăm“. Nu aţi avut vreme să 
„reflectaţi“ la această problemă toa
tă vara, tovarăşi care conduceţi des
tinele comunei şi ale cooperativei 
agricole? Este acesta un aspect al 
formalismului în care a „căzut“ pre
pararea furajelor la Racoviţa? Este. 
De altfel, considerăm că atît comi
tetul comunal de partid cit si consi
liul de conducere n-au reuşit să „a- 
tace" frontal problemele de fond aie 
producţiei zootehnice. Sectorului de 
evidenţă contabilă nu i s-a cerut pi
uă acum să prezinte un calcul al 
preţului de cost asupra producţiei 
realizate. Se afirmă că litrul de lapte 
s-ar obţine ba cu 2,10 lei (contabila 
şefă Florentina Cîndea), ba cu 3,50 
•—4 lei (preşedintele Iosif Olani). 
Dar nici una din aceste cifre nu es
te argumentată ştiinţific. Or, este 
ştiut, în analiza concretă a eficientei 
economice nu au ce căuta estimări
le, aproximaţiile. Nici Direcţia gene
rală judeţeană a agriculturii nu a 
sprijinit efectiv C.A.P. Racoviţa. A* 
minţim ca acum ferma zootehnică 
nu are şef, că pe-aici au trecut me
dicii veterinari Cornel Bratu şi Radu 
Iuga care n-au făcut nimic pentru 
a justifica pregătirea lor profesio
nală.

Actuala stare de lucruri din sec
torul zootehnic de aici nu este stră
lucită. Dar stă în putinţa oamenilor 
locului să schimbe nu numai „faţa", 
dar mai ales fondul fermei, în sensul 
redresării cit mai urgente a produc
ţiei.

cooperativa agricolă din Mihăileni, 
unde $e află încă pe tronson 2 500 
berbecuţi, a început deja livrarea 
acestora la fondul de stat. In cursul 
acestei săptămîni, colectivul între- 
prinderii de industrializare a cărnii 
Sibiu trebuie să-şi intensifice efor
turile în direcţia accelerării preluă
rilor incit, aşa cum s-a prevăzut, 
în cel mult 4—5 zile întregul mate
rial să fie preluat. Succesul înde- 
pilinirii acestei măsuri se poate asi
gura numai în condiţiile unui con
trol permanent asupra modului de 
desfăşurare a preluărilor. Cu cit 
acţiunea respectivă se va încheia 
inai repede, cu atît ea se va finaliza 
în însemnate economii de furaje 
care vor putea fi folosite cu o mai 
mare eficienţă la loturile de bovine 
şi ovine existente în unităţi.

P. BADEA

Constituirea 
asociaţiei juriştilor
Sibiu

Ieri, în cadrul adunării generale 
a juriştilor din circumscripţia Jude
cătoriei Sibiu a fost constituită or
ganizaţia locală a asociaţiei jurişti
lor.

După o succintă alocuţiune, rosti
tă de Manolache Stoica, procuror-şef 
la Procuratura judeţeană Sibiu, des
pre importanţa, , rolul şi atribuţiile 
profesionale ale asociaţiei jurişti
lor, s-a trecut Ia alegerea comitetu
lui de conducere şi a comisiei de 
cenzori. Ca preşedinte a fost ales 
tovarăşul loan Pascu, procuror-şef 
la Procuratura locală Sibiu.

Mediaş
Luni, 12 noiembrie a.c, s-a consti

tuit la Mediaş, în cadrul adunării 
generale a juriştilor din circumscrip
ţia Judecătoriei Mediaş, organizaţia 
locală a juriştilor al cărei comitet 
de conducere a ales în funcţia de 
preşedinte pe Mihai Blănaru, pre
şedintele judecătoriei Mediaş.

(G. L.)

Iniţiativa Comitetului 
comunal de partid Siim nic

Din iniţiativa Comitetului comunal 
de partid, ieri a avut loc o aduna
re cu peste 60 de femei, din comună, 
cu care s-a discutat despre Rolul fe
meilor din localitate pentru dezvol
tarea economică, socială şi cultura
lă a comunei; femeia muncitoare — 
soţie şi mamă. Dintre numeroasele 
propuneri făcute cu acest prilej am 
reţinut iniţiativa plantării a peste 
500 pomi fructiferi în această toam
nă, înfrumuseţarea localităţilor Slim- 
nic, Ruşi şi Veseud şi înfiinţarea, 
în săptămâna următoare, a două 
cercuri de artă culinară pentru tine
rele gospodine.

Dorim succes femeilor din 
Siimnic în bogata activitate pe care 
o vor desfăşura în zilele iernii ce 
se apropie!,
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Spaţii cu destinaţie productivă
(Urmare din pag. I)

şini de frezat, 2 maşini tras cilindri, 
utilaje ce urmau să acopere supra
faţa de 4 400 mp. Apoi pentru o 
suprafaţă de 5184 mp, deja con
struită nu se cunoaşte nici tehnolo
gia reperelor ce trebuie fabricate în 
această hală. Este vorba de diferite 
elemente de frînă pentru autobuze 
şi autocamioane M.A.N., care ur
mează să se execute în locul cabi
nei de tractor. La ora actuală, S.T.E.* 
ul este în fază de avizare (?).

Şi la întreprinderea „Balanţa“ 
sínt cazuri de necorelări între inves
tiţiile în curs de realizare şi terme
nele de contractare a utilajelor. Bu
năoară, pentru o suprafaţă de 5 660

m p construcţia permite deja mon
tajul utilajelor încă din octombrie 
a.c., pe cînd utilajele sínt contrac
tate cu termene ce se eşalonează 
pînă în trimestrul patru 1975, iar 
altele nu sínt contractate deloc.

Pentru o suprafaţă de 3 840 m p 
terminată din septembrie 1973 şi alta 
de 700 mp prevăzută a fi gata in 
decembrie a.c., Ia „Automecanica“ 
Mediaş nu sínt contractate utilajele, 
sau dacă există contracte, termenele 
de primire nu sínt corelate cu posi
bilităţile de montaj.

Am insistat asupra acestor aspecte 
deoarece nu este admis nici unei 
unităţi să irosească spaţii de pro
ducţie, sau să nu se preocupe cu 
răspundere pentru utilizarea la ma
ximum a celor existente.

Va trebui de asemenea să se ia 
toate măsurile pentru urgentarea 
achiziţionării utilajelor prevăzute în 
planurile de investiţii, în aşa fel 
îneît să se treacă cu maximum de 
eficienţă la utilizarea noilor supra- 
feţe construite. Sínt obligaţii de ca
re trebuie să se achite neîntîrzîat, 
nu numai colectivele de muncă din 
întreprinderile vizate în acest arti
col. în acelaşi timp, trebuie să se 
desfăşoare o permanentă acţiune de 
descoperire a noi posibilităţi în spo
rirea potenţialului productiv, de 
creare a noi capacităţi de produc
ţie în Spaţiile existente. Aceasta es
te, de fapt, una din căile care asi
gură o eficienţă economică mereu 
ridicată în activitatea fiecărei în
treprinderi.
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F  C. ŞOIMII Sibiu -  

Metalurgistul Cugir
Astăzi, incepînd cu ora 15 pe sta

dionul Şoimii (fost Metalul) are toc 
o interesantă partidă amicală între 
echipele de divizia B, F. C. Şoimii 
Sibiu şi Metalurgistul Cugir.

S elecţion ata  divizionară B 
a p lecat în  Bulgaria

Marţi a plecat în Bulgaria, unde i 
va susţine o partidă amicală cu e- j 
chips similară a tării prietene, selec- j 
ţionata diviziei B a României. Din j 
lot fac parte şi doi fotbalişti sibieni: j 
fundaşul Vîrlan şi mijlocaşul Mun- j 
teanu.

Iată lotul complet care a făcut de
plasarea: portari: Stana şi Báthory; [ 
fundaşi: Vîrlan, Cosma, Marian Mir- j 
cea. iantovan şi Gungiu; mijlocaşi: 
Bezman, Munteanu şi Petre Victor; 
atacanţi: Crişan, ' Nedelcu, Bataclîu, 
Libra, Báthory şi Voichin.

Campionatul judeţean de fotbal
Independenta Sibiu —  
Dinamó Sibiu 1-1 (1-0)

Intr-un meci-restanţă s-au întâl
nit echipele mai sus amintite, şi du
pă o luptă echilibrată, jocul s-a 
terminat cu un just rezultat de ega
litate. Au marcat: Matei pentru In
dependenţa, respectiv Şoaită.

La terminarea turului, clasamentul 
celor două serii arată astfel:

Seria
1. Met. 1.0. Sb. 11
2. Indep. Sibiu 11
3. Constr. Sibiu 11
4. C.F.R. Sibiu ii
5. Din. Sibiu 11
6. Metaiur. Sb. 11
7. Şantierul Sb. 11

10 0 1 26— 6 20 
8 1 2 33— 9 17 
8 0 3 31— 7 10 
5 3 3 17—14 13 
5 3 3 17—20 13 
5 1 5 19—13 U 
5 1 5 20—16 11

8. Balanţa Sb. 11 4 2 5 15—21 10
9. Unirea O. Sb. 11 2 2 7 11—19 6

10. Unirea Tăi. 11 2 1 8 14—28 5
11. Sticla Avrig 11 1 3 7 8—31 5
12, Electrica Sb. 11 2 1 8 7—34 5

Seria a U-a

1. I.M.I.N. Ag, 11 8 1 2 31—10 17
o. Stăruinţa Med 11 7 2 9 21—11 16
3. Textila Med. 11 5 5 1 12— 9 15
4. Automec, M. 11 6 2 3 17—13 14
5. Carb. C. Mică 11 6 1 4 21—19 13
6. Record Med. 11 5 2 4 15—14 12
7. Viitorul Tîrn. 11 4 1 6 14—17 9
8. Spicul Ş. M. M 4 1 6 17—23 9
9. Sparta Med. 11 4 0 7 2 0 — 20 8

10. Recolta Alina 11 3 2 6 2 1 — 27 8
11. Avintnl Dirlos 11 3 1 7 9—16 7; 7 Geamul Med. 11 0 4 7 6—19 4

GH. TOPÎRCEANU

în Comitetul Politic 
special

al Adunării Generale
Naţiunile Unite 14 — Cores

pondentul Agerpres C. Alexan- 
droaie transmite: în Comitetul 
Politic special al Adunării Gene
rale au continuat marţi dezbateri
le asupra raportului de activitate 
ai Oficiului Naţiunilor Unite de 
Ajutorare şi Lucrări pentru refu
giaţii palestinieni din Orientul 
Apropiat, chestiune aflată de do
uă decenii şi jumătate pe agenda 
Organizaţiei şi în legătură cu ca
re nu fost adoptate zeci de rezo
luţii. ale căror rezultate sínt, pî
nă în prezent, nesemnificative.

Luind cuvîntul la dezbateri, re
prezentantul ţării noastre in a- 
cest Comitet, Dumitru Roşu, a 
subliniat că problema în dezba
tere nu poate fi limitată la as
pectele sale umanitare şi finan
ciare, ci trebuie analizată în con
textul mai larg al situaţiei din 
Orientul Apropiat, întrucît solu
ţionarea ei constituie un factor 
deosebit rle important al stabili
tăţii politice în această zonă a 
lumii, greu încercată de războaie 
şi conflicte armate.

Relevînd poziţia tării noastre, 
vorbitorul a subliniat că menţi

nerea sub ocupaţie, de către Is
rael, a teritoriilor arabe constituie 
o permanentă sursă de conflict 
şi încordare în zonă, şi că o so
luţionare trainică reclamă, în mod 
necesar, retragerea trupelor israe- 
iiene in interiorul graniţelor !or 
naţionale, asigurarea dreptului la 
existenţă liberă şi independentă, 
în condiţiile respectării securită
ţii teritoriale, a tuturor statelor 
din regiune, şi rezolvarea proble
mei populaţiei palestiniene în 
conformitate cu aspiraţiile şi in
teresele sale legitime.

In încheiere, vorbitorul a insis
tat asupra urgentei pe care o pre
zintă crearea condiţiilor pentru 
începerea negocierilor de pace în 
Orientul Apropiat. El a arătat că 
Románia consideră că la conferin
ţa de pace, sub egida O.N.U., a- 
lături de părţile direct implicate, 
trebuie să participe şi alte state 
— mari, mijlocii şi mici — de pe 
diferite continente şi îndeosebi 
din Europa şi Africa, care doresc 
şi pot aduce o contribuţie con
structivă la instaurarea unei păci 
drepte şi trainice in Orientul A- 
propiat.

Lupte violente 
în Cam bodgia

Tovarăşul Cornel« Mănescu, repre
zentant al preşedintelui Consiliului 

de Stat a! Republicii Socialiste 
România, primit ieri de Anwar Sadat, 
preşedintele Republic« Arabe Egipt

CAIRO — 14 — Corespondentul Agerpres, Nicolae N. Lupu, trans
mite: Corneliu Mănescu, reprezentant al preşedintelui Consiliului de 
Stat al Republicii Socialiste România, care se află la Cairo, a fost 
primit, miercuri, de Anwar Sadat, preşedintele Republicii Arabe Egipt. 
Cu acest prilej, el a remis şefului statului egiptean un mesaj din 
partea preşedintelui Consiliului de Stat al României, Nicolae 
Ceauşescu.

Preşedintele Anwar Sadat a exprimat mulţumiri călduroase pentru 
mesaj şi pentru • interesul pe care preşedintele Nicolae Ceauşescu îl 

manifestă in vederea găsirii unei soluţii politice care poate conduce 
la realizarea unei păci juste şi echitabile in Orientul Apropiat. Şeful 
statului egiptean a transmis, la rindul său, preşedintelui Consiliului 
de Stat al României cele mai călduroase urări de sănătate şi fericire 
personală, de progres şi prosperitate pentru poporul român.

Pnom Peuh 14 (Agerpres). — Lup
te extrem de violente se desfăşoară 
în Cambodgia pe şoseaua nr. A, de 
importanţă strategică, care, incepînd 
de duminică, este tăiată pe mai mul
te tronsoane între kilometrii 67 şi 
70 de către forţele patriotice khme
re. Acestea au angajat în luptă un 
important efectiv, obligînd o parte 
a trupelor lonnoliste care încercau 
să redeschidă şoseaua să se replieze 
■Ia baza de blindate de la Kanchor, 
după două zile de luptă. Pierderile 
înregistrate de inamic se ridică la 
aproximativ 40 de morţi şi 60 de 
răniţi.

Miercuri dimineaţa, mai multe gru
puri de patrioţi au încercat să se 
infiltreze pe şoseaua nr. 4 în secto
rul Stung Chhay. Şoseaua nr. 4, ca
re leagă capitala de portul Kompong 
Som, este atacată permanent de for
ţele patriotice khemere, care au con
trolat tronsoane ale ei în mai mul
te rînduri, uneori chiar în decursul 
unei luni întregi. Observatorii de ia 
Pnom Penh, citaţi de agenţia France 
Presse, apreciază că la începutul ac
tualului sezon uscat capitala este a- 
meninţată cu o blocadă din partea 
patrioţilor mai dramatică decit pînă 
în prezent. Incepînd de duminica 
trecută, nici una dintre şoselele 
principale care duc spre Pnom Penh 
nu se află în întregime sub contro
lul trupelor lonnoliste. Şoseaua nr. 
5 a fost tăiată de patrioţi încă de 
la 6 septembrie, pe o porţiune de 
aproape 6 kilometri. Pe de altă par-

Au hiat sfirşit 
convorbirile dintre
L. I. Brejnev- 

I. B. Tito
Moscova 14 (Agerpres). — La Kiev 

'■au luat sfirşit convorbirile dintre 
L.I. Brejnev, secretar, gendral al C.C. 
al P.C.U.S., şi Iosip Broz Tito, pre
şedintele R.S.F. Iugoslavia, preşedin
tele U.C.I.

Agenţia TASS anunţă că a fast 
semnat un comunicat comun, care 
urmează să fie dat publicităţii.

Lucrările 
Congresului 
Partidului 

Liber Democrat 
din

R. F. Germania
Bonn 14 — Corespondentul Ager

pres, N. S. Stănescu, transmite: în 
localitatea Wiesbaden, au luat sfir- 
şit lucrările celui de-al XXIV-Iea 
Congres al Partidului Liber-Demc- 
crat din R.F. Germania. Precizînd 
poziţia partidului, vicepreşedintele 
Hans Dietrich Genscher, a arătat că 
P.L.D. îşi menţine încrederea în co
aliţia cu Partidul Social-Democrat. 
„Nici nu vedem o altă alternativă 
la această coaliţie, şi nici nu căutăm 
vreo altă soiutie1- — a precizat el. 
EI a subliniat faptul că P.L.D. tre- 

§ buie să-şi intensifice activitatea pe 
I plan politic, în vederea cîştigării de 
I  noi poziţii pentru viitoarele alegeri 

ce vor avea loc la nivelul landurilor.

te circulaţia fluvială pe Mekong a 
devenit dificilă din cauza scăderii 
considerabile a nivelului apei, ceea 
ce face ca convoaiele să fie mâi vul
nerabile la. tirul de pe cele două 
maluri ale fluviului.

Pekin 14 — Corespondentul Ager
pres, I. Tecuţă, transmite: Miercuri 
a sosit la Pekin delegaţia economică 
guvernamentală română, condusă ele 
ion Păţan, vicepreşedinte al Consi
liului de Miniştri, ministrul comer
ţului exterior, pentru a semna pro-

Cairo 14 (Agerpres). — Miercuri, 
Ia kilometrul 101 pe şoseaua Cairo- 
Suez, a avut loc o nouă întîlnire 
înlre ofiţeri egipteni şi israelieni în 
cadrul aplicării acordului pentru 
consolidarea încetării' focului, a a- 
nunţat Ahmed Anis, purtător de cu- 
vînt guvernamental egiptean, reluat 
de agenţia Reuter.

■#-
Un purtător de cuvînt al O.N.U. 

a declarat, referindu-se la rezultatele

DIN ŢĂRILE
Moscova 14 (Agerpres). — Un 

tren fluvial compus din cîteva şle
puri tractate de un remorcher puter
nic, capabil să imprime convoiului 
o viteză de aproape 20 kilometri pe 
oră, experimentat pe Volga, a reali
zat performanţa de a transporta in
tr-o singură cursă 18 000 tone de 
petrol — cantitate considerabil spo
rită faţă de cele aproximativ 7 500 
tone pe care le poate transporta o 
navă petrolieră fluvială obişnuită.

Specialiştii apreciază că preţul 
transportului realizat în acest mod 
este cu aproximativ 20 ia sută mai 
mic şi că un asemenea tren petro-

tocolul de schimburi comerciale in
tre Republica Socialistă Románia şi 
Republica Populară Chineză pe a- 
nul 1074.

înainte de a sosi în capitala chi
neză, delegaţia economică guverna
mentală română a vizitat tîrgul de 
toamnă de Ia Canton.

israelieni
discuţiior purtate, că reprezentanţii 
Egiptului şi Israelului au decis să a- 
piice prevederile principale ale a- 
c ord ului privind consolidarea încetă
rii focului, semnat duminică. Potrivit 
declaraţiei purtătorului de cuvînt, 
reluată de agenţiile de presă inter
naţionale, imediat după instalarea 
punctelor de control ale O.N.U. va 
intra în vigoere schimbul de prizo
nieri. Aplicarea acordului intervenit 
va începe joi, la ora 06,00 G.M.T.

SOCIALISTE
lier, care este suficient de manevra
bil pentru a face faţă necesităţilor 
traficului fluvial, poate transporta 
îu cursul unui sezon de navigaţie 
pînă la o jumătate de milion de to
ne de combustibili lichizi.

*
Berlin 14 (Agerpres). — în cursul 

acestui an, piloţii aviaţiei agricole 
din R.D. Germană au efectuat peste 
56 000 de ore de zbor, dovedindu-se 
de un real folos pentru agricultorii 
tării.

„Escadrilele verzi* ale acestei ra
muri,, a aviaţiei utilitare, dispunând 
de 115 aparate, au împrăştiat îngră- 

■ şăminte chimice şi substanţe de 
combatere a dăunătorilor pe suprafe
ţe însumînd 2,5 milioane hectare şi 
au efectuat, totodată, însămînţarea 
din aer a unor terenuri totarizîncl 
43 000 hectare.

Planurile pe anul viitor ale avia
ţiei agricole din R.D. Germană pre
văd o sporire cu 20 la sută a volu
mului diferitelor sale activităţi.

*

Pekin 14 (Agerpres). — în provin
cia Honan, aflată în partea centrală 
a R.P. Chineze şi caracterizată prîri- 
tr-un relief montan cu numeroase 
zone secetoase, au fost întreprinse, 
în ultimii ani, multe studii geologi
ce, în scopul descoperirii rezervelor 
de apă subterană necesare dezvoiţăr 
rii regiunii. Cercetările efectuate de 
peste 100 de echipe de geologi s-au 
soldat cu rezultate pozitive şi, în 
perioada care s-a scurs din iarna 
anului 1971, aici au fost instalate 
peste 6 000 de pompe care extrag 
din adîncuri importante cantităţi de 
apă, folosită în producţia agricolă 
şi pentru satisfacerea necesităţilor 
curente ale populaţiei.

E V E N I M E N T U L  P E  SCURT
Buenos Aires 14 (Agerpres).— 

Convorbirile purtate de preşedin
tele Boliviei, Hugo Banzer Sua
rez, aflat în vizită în Argentina, 
cu oficialităţile ţării gazdă s-au 
axat, în principal pe' probleme 
bilaterale de interes economic, 
relevă agenţia Inter Press Ser
vice.

Este vorba de sporirea volu
mului schimburilor comerciale 
reciproce prin reglementarea si 
extinderea vînzăriior de gaz na
tural bolivian către Argentina şi 
achiziţionarea în schimb, din a- 
ceastă ţară, a unor importante 
cantităţi de cereale.

Santiago de Chile 14 (Ager
pres). — Potrivit unei declaraţii 
a directorului Institutului chilian 
de statistică, în Chile, costul vie
ţii a crescut în luna octombrie 
cu 87,6 la sută faţă de luna pre
cedentă.

Sectoarele economice cele mai 
afectate de consecinţele scum
pirii vieţii în Chile sínt, potrivit 
agenţiei Inter Press Service, sec
torul alimentar al aprovizionării 
populaţiei şi cel imobiliar.

Viena 14 (Agerpres). — Gu
vernul Austriei a anunţat majo
rarea, incepînd de la 14 noiem
brie, a preţului produselor pe
troliere. Cea mai mare , creştere 
— 25 la sută — a fost aplicată 
preţului benzinei de calitate su
perioară.

Viena 14 (Agerpres). — Rezul
tatele alegerilor comunale desfă
şurate în regiunea Ternitz, din 
Austria inferioară, indică un suc
ces important pentru Partidul Co
munist din Austria. In comparaţie 
cu alegerile precedente, din 1970, 
deputaţii comunişti au obţinut cu 
12,2 la sută mai multe voturi 
favorabile.

Praga 14 (Agerpres). — O pu
ternică furtună s-a abătut, marţi 
seara, asupra unor zone din 
Cehoslovacia — transmite agen
ţia C.T.K. In Munţii Tatra Mare, 
unde vîntul a suflat cu o viteză 
de 150 km pe oră, au fost do- 
boriţi numeroşi arbori, iar fe
restrele clădirilor au cedat pre
siunii vîntului, spărgindu-se. La 
Praga, vîntul a avut o intensitate 
ceva mai redusă, de 114 km pe 
oră, firele electrice, telefonice şi 
de tramvai fiind deranjate.

Washington 14 (Agerpres). — 
Camera Reprezentanţilor a S.U.A. 
a adoptat — cu 361 de voturi 
pentru şi 14 contra — proiectul 
de lege privind construirea con
ductei petroliere transalaskane. 
Documentul a fost aprobat de 
Senat. In consecinţă, el a fost 
înaintat spre aprobare preşedinte
lui S.U.A.

Lansarea proiectului de con
struire a conductei face parte 
din programul prezentat de pre- 

, şedinţele Nixon pentru combate
rea penuriei de petrei.

Tondra 14 (Agerpres). — In ca
drul unei deéíaratii de politică 
externă, primul ministru britanic, 
Edward Heath, şi-a exprimat spe
ranţa într-o reglementare poli
tică a situaţiei din Orientul A- 
propiat.

Tunis 14 — Corespondenţă de 
la Mircea S. Ionescu. Con
sultările intermaghrebiene le
gate de actuala situaţie din O- 
rientul Apropiat au fost marcate 
de vizita ministrului afacerilor 
externe al Algeriei, Abdelaziz 
Bouteflika, la Tunis, care s-a în
cheiat marţi seara. Şeful diplo
maţiei algeriene a fost primit ele 
preşedintele Tunisiei, Habib 
Bourguiba, căruia i-a înmînat an 
mesaj din partea preşedintelui 
Algeriei, Houari Boumediene.

Reykjavik 14 (Agerpres). — 
Parlamentul Isiandei (Althiiigul) 
a aprobat marţi cu 54 de voturi 
pentru şi 6 contra, acordul in
termediar convenit la jumătatea 
lunii octombrie a.c. între primii 
miniştri ai Isiandei şi Angliei cu 
privire la reglementarea aşa-nn- 
mitului „conflict al codului“ din
tre cele două ţări.

După anunţarea ratificării a- 
cordului interimar de către Par
lamentul islandez, primul minis
tru al Angliei, Edward Heath, 
şi-a exprimat, în camera Comu
nelor, satisfacţia şi a apreciat că 
acest document va pune capăt 
litigiului dintre cele două ţări.

Paris 14 (Agerpres). — Un ra
port al Organizaţiei pentru Coo
perare Economică şi Dezvoltare 
(O.E.C.D.), dat publicităţii Ia, Pa
ris, relevă că,. în luna septem
brie, majorarea preţurilor s-a 
accentuat sensibil într-un mare 
număr de ţări vest-europene si 
in Japonia. în mod deosebit, 
creşterea a afectat preţurile pro
duselor alimentare. Cei mai mare 
indice de creştere — 2,9 la sută 
— a fost înregistrat in Japonia.

Pe de alta parte, O.E.C.D. a pu
blicat un raport statistic privind 
evoluţia creşterii preţurilor în 
ţările membre în perioada sep
tembrie 1972 — septembrie 1973. 
Cele mai substanţiale majorări de 
preturi în perioada respectivă 
s-au produs în Japonia (14,6 ia 
sută), Italia (11,3 la sută). Dane
marca (9,9 ia sută), Marea Bri
tanic (9,3 la sută), Canada (8,5 

,1a sută), Olanda (8,2 Ia sută)' şi 
Franţa (7,9 la sută).

Bonn 14 (Agerpres). — Potrivit 
cifrelor publicate de Oficiul fe
deral de. statistică, costul vieţii 
a înregistrat în R.F. Germania o 
creştere de 6,6 ia sută în ulti
mele 12 luni, informează agenţia 
United Press International.

0 delegaţie economică guver
namentală română la Pekin
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